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Obvestila

Društvo upokojencev Moravče VABI 

svoje članice in člane – POHODNIKE na 
izlet, oziroma pohod na KUM v torek, 28. 

julija 2015. Zbirno mesto avtobusna postaja 
Moravče ob 7.00uri.

Priporočljiva je primerna oprema.

Prijava do 27. julija na GSM 031-634377.

Lepo vabljeni!

 

Petek, 24. julij 2015  
ob 20. uri z 

ANSAMBLOM JURETA ZAJCA 

 

in 

Nedelja, 26. julij 2015 

 Ob 15. uri pričetek tekmovanja v ročni 

košnji in kmečke igre 
 

 Ob 17. uri velika veselica  
z Ansamblom VESELI SVATJE 

 
Za pijačo,  jedačo in bogat srečelov bomo poskrbeli 

moravški mladinci! 
 

Društvo upokojencev Moravče VABI 

na zeliščarsko razstavo v Dom upokojencev, 
Trg svobode 5, ki bo na ogled v soboto, 25. 7. 
2015 od 9. do 20. ure in v nedeljo, 26. 7. od 

8. do 20 ure.

Vljudno vabljeni!

Obvestilo!
Društvo krajanov Tuštanj obvešča, da so 

zaradi kraje v društveni brunarici, oziroma 

kontejnerju za orodje, postavili na tem 

področju alarmni sistem in video nadzor. 

Zelo prosijo, naj storilec, oziroma storilci 

odtujene predmete sami vrnejo, ker jih 

zelo potrebujejo pri urejanju rekreativnega 

centra Cegunca. Obenem pa sporočajo, da 

je policija storilcem že za petami.

Predsednik Društva krajanov Tuštanj, 

Franci Cerar

Razstava 
SADJARSTVO NA 

MORAVŠKEM
Turistično društvo 
Moravče vas vabi, da 
si ob dogodkih  leto-
šnjega Kmečkega pra-
znika DPM ogledate 
razstavo o sadjarstvu, 
ki je bilo v preteklosti 
na moravških kmeti-
jah zelo pomembno 
za preživetje in vir 
dohodka. 

Razstava bo na ogled 
v AVLI  KULTURNE-
GA  DOMA V MORAV-
ČAH, 

v soboto, 25. ju-• 
lija, od 8. do 13. 
ure in
v  n e d e l j o ,  2 6 . • 
julija, od 8. do 
18.ure.

Lepo povabljeni k 
ogledu!
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Novice iz Moravške doline 
Julij 2015, Letnik XVI, Št. 6.

Novice iz Moravške doline je informativno glasilo občine 
Moravče, ki je tudi izdajateljica. Izhaja predvidoma 
desetkrat letno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v 
občini brezplačno. Sedež in naslov uredništva: Občina 
Moravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče, tel 7232700. 
E-poštni naslov moravske.novice@moravce.si. 
Odgovorni urednik: Edo Veselko, namestnica 
odgovornega urednika: Eva Babnik. Uredniški odbor: 
Edo Veselko, Eva Babnik, Vojka Rebolj, Mateja Hren, 
Marko Kladnik, Katja Ribič, Irena Ravnikar, Ajda Lalič. 
Novice iz Moravške doline so vpisane v razvid medijev 
pri Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 
374. Priprava za tisk: Studio L.A. Andrej Lombar s.p.. 
Tisk: Tiskarna Januš. Naklada 1550 izvodov.

Obvestila

Naslednja številka izide 3. septembra 2015. 
Vaše prispevke pričakujemo do 20. avgusta.

Seznam uradnih ur institucij in 
organizacij v občini Moravče

KARITAS tretji ČET v mes: 17.45 - 18.45
RDEČI KRIŽ
Tel: 031/291-564

prvi PON v mes.: 17 - 19

ŽUPNIJSKI URAD
Tel: 7231-055

PON in PET: 9 - 10; 16 - 18

OBČINA MORAVČE
Tel: 7247-140; 
Faks: 7231-035

PON: 8 - 10.30; 11 - 15
SRE: 8 - 12; 13 - 17
PET: 8 - 10:30; 11 - 13

BANKA
Tel: 7231-017

PON - PET: 8 - 12; 14.30 - 17

POŠTA
Tel: 7296-510

PON - PET: 8 - 10.30;  14.30 - 17
SOB: 9 - 11

POLICIJSKA 
PISARNA

PON: 16 - 18, PET: 8 - 10 
zad. NED v mes: 8 - 10

OŠ JURIJA VEGE
Tel: 7231-003, 
7231-210

PON - PET: 7 - 15
informacije tudi na:
www.osmoravce.si

VRTEC
Tel: 7231-227

PON - PET: 7 - 15

POŠ VRHPOLJE
Tel: 7231-233

PON - PET: 7 - 15

KNJIŽNICA
Tel: 7231-359

TOR, ČET: 14 - 18.30
SRE: 11 - 14, SOB: 9 - 12

DRUŠTVO
UPOKOJENCEV

TOR: 10 -12

GASILSKA ZVEZA 
MORAVČE
Tel: 7231-234

24-urna dežurna služba na tel 112

Zavod za gozdove, 
revir Moravče

TOR, SRE:  7 – 9
Tel: 7247-147, 041/657-223

KMEČKA 
TRŽNICA

SREDA  14 - 18
SOBOTA  8 - 13

Info oddaja o 
občini na ATV

SRE 20.00
ČET 21.00

LEKARNA
Tel: 7232-780

PON: 12 - 19
TOR, SRE, PET: 7.30 - 14
ČET: 13- 19, prva SOB. v mes.: 8 - 12

ZDRAVSTVENI DOM
AMB. SPL. MED.
Tel: 7231-008

PON in ČET: 13 - 19, sprejem do 18
TOR, SRE in PET: 7 - 13

AMB. ZA OTROKE 
IN MLADINO
Tel: 7232-943

PON: 13 - 19
SRE: 7 - 10.30 amb. za bolne; 10.30 
- 13 posvet
PET: 7 - 8 amb; 8 - 11 sistem.; 
11 - 13 amb

Patronažna služba, 
tel 7232-944

PON – PET : 7 - 8

DIAG. LAB. PON: 13 - 18, TOR: 9 - 12
SRE, PET: 7 - 12

ZOBNA AMB.
Tel: 7231-150

PON, SRE: 7 - 14
TOR, ČET: 13 - 19
PET: 7 - 13.30

ZOBNA AMB ZA 
OTROKE
Tel: 7232-750

PON, SRE: 7 - 14
TOR, ČET: 13 - 19
PET: 7 - 13.30

Nekateri bralci se upravičeno pritožujete, da črno-
bele fotografije niso najboljše. Tistim, ki imate dostop 
do spletnih strani, predlagamo, da si na njih ogledate 
barvno različico na www.moravce.si.

Spoštovane bralke in bralci!
Sredi drugega vročinskega vala prihaja med vas nova šte-

vilka občinskega glasila. Priporočamo vam, da si jo ogledate 

in preberete v senci kakšnega košatega drevesa ali bogato 

pergolo na vaši terasi. Če se odpravljate na dopust, jo vzemi-

te s seboj, saj vam ne bo vzela veliko prostora.

Kljub vsem izpolnjenim pogojem država še vedno zavla-

čuje odločitev  glede sredstev za izgradnjo vodovodov, ki za 

naše razmere predstavlja velik projekt. Ko gre za nas davko-

plačevalce, država zahteva svoje, sama pa ne drži besede 

in zavira delo. Skozi realizacijo projekta bi dobila delo vrsta 

podjetij in seveda njihovi zaposleni. Odgovornost??

Kljub relativni majhnosti občine se ta udejstvuje tudi v 

mednarodnih institucijah, čeprav je treba priznati, da jih v 

glavnem financira Bruselj. Tako se je občinska delegacija 

udeležila srečanja v španski Bienvenidi, rokodelci so bili v 

Dalmaciji, člani lokalne akcijske skupine pa so bili v okviru 

Evrope za državljane na Slovaškem.

Pišemo o delih na investicijskih projektih ter kulturnih in 

športnih dogodkih, ki jih ni bilo malo. Poleg dejavnosti s ka-

tero se društva ukvarjajo je velikega pomena tudi druženje. 

To pripomore k boljšemu spoznavanju ljudi, krepi medseboj-

ne odnose in prijateljstvo med občani.

Prijetno poletje!

Odgovorni urednik

3julij 2015



Županova stran

DRŽAVA NE DRŽI BESEDE

Pogovor z županom Martinom Reboljem

G. Župan, kot jara kača se vleče vprašanje izgradnje vo-
dovodov z evropskimi sredstvi. Kaj se dogaja?
Imate prav. Saga se nadaljuje. 11 projektov, znanih  pod 
imenom »ready to go«,  je finančno ministrstvo uvrstilo na 
prednostno listo. Toda še vedno preverjajo že preverjeno: 
razpisno dokumentacijo in izbor izvajalcev. Nekaterim so 
naložili celo presojo vpliva na okolje. Na srečo nismo med 
tistimi. Obljube, da bodo pogodbe na voljo sredi poletja, se 
verjetno ne bodo držali. Glede na moje izkušnje bom vesel, 
če jih bomo dobili še letos. To pomeni, žal,  da bosta dve 
leti te finančne perspektive že mimo. 
Ali lahko pričakujemo še kaj dodatnega denarja iz Evro-
pe?
Mislim, da je malo možnosti. Denarja je bistveno manj. 
Kriteriji  favorizirajo velike projekte, ki jih relativno majhne 
slovenske občine ne zmorejo.
Kaj pa, če bi projekte združili?
Pri vodovodih je to šlo, saj gre za projekt bivših občin Ka-
mnik in Domžale. Pri kanalizaciji, npr. pa to ne gre,  saj se 
investicija vrne kot bumerang skozi obračun amortizacije za 
kilometre  kanalov, ki bi jih skozi omrežnino morali ljudem 
obračunati. To enostavno ne bi prenesli.
Baje se pripravlja nova uredba o ravnanju, odvajanju in 
čiščenju odpadne vode?
Res je. Bistveno bo, da bodo izvedbeni roki podaljšani iz leta 
2017 na 2021 oz. celo 2027.  Gre za  gradnjo kanalizacijskih 
sistemov. Vloga občin se bo bistveno spremenila. Občine se 
bodo lahko samostojno odločale o teh sistemih in pri tem 
upoštevale proračunske možnosti ter prostorske strukture. 
Ni vseeno ali imate občino s tremi naselji ali pa, tako kot 
mi, ki imamo 49 vasi in zaselkov. Odločati se bomo morali 
o individualnih, skupinskih ali večjih sistemih. Pri tem bo 
treba tudi upoštevati, da so naša naselja posejana med 300 
in 800 nadmorske višine. Večje sisteme je treba ves čas 
vzdrževati in pobirati omrežnino,  kot to zahtevata država 
in EU. Prevalitve na občino proračun ne bi prenesel.
Moj predlog bo, da, ko bo uredba v veljavi, povečamo 
subvencije za gradnjo individualnih in skupinskih malih 
čistilnih naprav.
Gradbena sezona je na višku. Kako potekajo dela? 
Poteka prva faza rekonstrukcije in širitve ceste med Javorši-
cama v dolžini 300 metrov, ki jo bomo v kratkem dokončali 
in usposobili za promet. Enako velja za cesto  v Selu pri 
Moravčah in Dolah pri Krašcah (Griče). 
Pripravljamo razpis so drugo fazo kanalizacije v Pečah. 
Teče postopek za spremembo gradbenega dovoljenja za 
kanalizacijo Zalog. Ko bo to izdano bomo nadaljevali z 
izvedbo kanala. Čakamo na tehnični pregled vodovoda 
Podbrdo – Grmače, da bomo lahko sistem zagnali.
Kaj bo ta pridobitev pomenila za prebivalce?
Predvsem nemoteno preskrbo s pitno vodo ne glede na 
vremenske razmere. Gasilcem ne bo treba več oskrbovati 

prebivalcev z vodo v cisternah.
Pred kratkim sva govorila o ureditvi trškega jedra in po-
slovilnem prostoru na pokopališču? 
Kar zadeva jedro lahko povem, da je projekt v izdelavi. 
Treba bo misliti na vse komunalne vode na tem območju. 
Potrebne bodo nivelacije vodov in terena.
Tik pred objavo je tudi razpis za natečaj za najprimernejšo 
arhitekturno rešitev poslovilnega prostora.
Kdaj lahko pričakujemo realizacijo? 
Dokler ne bomo imeli vseh podatkov in cen je natančno 
nemogoče odgovoriti. Možni so tudi različni načini in po-
stopki gradnje. Šele, ko bo vse znano bomo lahko govorili 
o začetku investicije.
Govorili ste tudi o energetski sanaciji Kulturnega doma?
Glejte, gospodarsko ministrstvo je razpis obljubilo za april. 
Veseli bomo, če ga bodo objavili letos. Šele po objavi bodo 
znani pogoji. Če jih bomo izpolnili, lahko z realizacijo 
začnemo v naslednjem letu.
Ali bi še kaj dodali?
Naj še samo povem, da smo zaključili postopek za izbiro iz-
vajalcev za šolske prevoze. Tokrat gre za dva, eden je izbran 
za avtobusne drugi pa za prevoze s kombijem. Čaka nas še 
preverjanje postajališč, ki jih je treba tudi ustrezno označiti. 
Ustanovljena bo posebna komisija, v kateri bo sodelovala 
prometna policija, inšpekcija, vozniki, šola, itd.

EV
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Občina

Potrjen zaključni račun za leto 2014
V sredo, 15. julija je potekala 6. redna seja občinskega 
sveta Moravč. Po sprejetju zapisnika prejšnje seje in 
ugotovljeni sklepčnosti so sprejeli še dnevni red.
Svetniki so najprej potrdili rebalans občinskega proraču-
na za tekoče leto. Sprememba prihodkov in odhodkov je 
posledica izpada sredstev za energetsko sanacijo osnov-
ne šole in zahteve države za podaljšanje roka plačila za 
sofinanciranje medobčinskega inšpektorata.
Več razprave je bilo pri predlogu odloka, ki zadeva 
občinske ceste. Mnenja so se kresala o določanju par-
kirnih mest, medobčinski inšpekciji ter pobiranju glob. 
Poudarjeno je bilo, da odlok določa gradnjo, vzdrževanje 
in varstvo občinskih cest in vsebuje le tiste določbe, ki 
niso zajete v osnovni zakonodaji. Z osmimi glasovi »za«in 
tremi »proti« so odlok potrdili.

Podobno je bilo pri sprejemu odloka o pokopališki de-
javnosti, ko ni bilo jasno, ali je možno pokope opravljati 
tudi ob nedeljah in praznikih. Na koncu se je izcimilo, 
da je, vendar je tarifa drugačna.
Pred potrditvijo zaključnega računa proračuna občine 
za preteklo leto je podal pozitivno poročilo predsednik 
nadzornega odbora. Po razpravah, predvsem opozicij-
skih svetnikov, je občinski svet zaključni račun potrdil.
Ker po županovem poročilu o izvrševanju proračuna 
občine za prvo poletje 2015 ni bilo razprave, so svetniki 
poročilo vzeli na znanje. 
Na kraju so svetniki  sprejeli še  sklep o imenovanju sveta 
za preventivo in vzgojo v cestnem prometu, v katerega 
so imenovali predvsem strokovnjake. 

EV

6. redna seja OS

Spoštovani, 
obveščamo vas, da je Občina Moravče pričela s posodobi-
tvijo evidence za odmero nadomestila za uporabo stavb-
nega zemljišča (v nadaljevanju NUSZ) za leto 2015. 
V nadaljevanju bi vam radi predstavili par sprememb, 
glede na dosedanjo prakso na področju NUSZ.

Posodobitev podatkov zajema
V letu 2015 se bodo podatki o površinah zazidanih stavb-
nih zemljišč pridobili po uradni dolžnosti iz uradnih evidenc 
Geodetske uprave RS in ne več glede na poziv lastnikov 
oz. uporabnikov nepremičnin, kot je bilo to do sedaj.
Z letom 2015 bodo v odmero NUSZ zajete vse nepremič-
nine, kot to določajo veljavni občinski predpisi.

Kdo je zavezanec za nadomestilo? 
Skladno z 9. členom Odloka NUSZ je zavezanec za NUSZ 
neposredni uporabnik zemljišča oziroma stavbe ali dela 
stavbe (lastnik, najemnik, zakupnik ali drugi posestnik 
stanovanja ali poslovnega prostora).  
Ker podatek o uporabniku nepremičnine ni uradni po-
datek, se lahko zgodi, da bo odmero nadomestila dobil 
lastnik nepremičnine (tak primer določa tudi odlok NUSZ: 
»Če neposrednega uporabnika ni mogoče določiti, je 
zavezanec za plačilo lastnik zemljišča oziroma stavbe ali 
dela stavbe.«.
Če menite, da bi moral odmero dobiti drug uporabnik, 
prosimo, da informacijo o uporabniku nepremičnine (po-
trebno je natančno navesti za katero nepremičnino gre) 
skupaj z dokazili vložite na vložišču Občine Moravče, v 
času uradnih ur glavne pisarne.
V letošnjem odmernem letu bomo pri pripravi podat-
kov za odmero upoštevali tiste spremembe podatkov o 
zavezancih za plačilo, ki jih bomo prejeli najkasneje do 

14.8.2015.
Za dokazilo pri določitvi uporabnika se šteje: 
- najemna pogodba med lastnikom in najemnikom 

(uporabnikom), 
- v primeru ustanovitve stavbne pravice: izpisek iz Zemlji-

ške knjige ali overjena pogodba o ustanovitvi stavbne 
pravice, 

- v primeru ustanovitve služnosti stanovanja: izpisek iz 
Zemljiške knjige ali overjena pogodba o ustanovitvi 
služnosti stanovanja,

- overjena izjava lastnika in uporabnika.

Obveščanje zavezancev in urejanje podatkov 
V preteklosti ste bili lastniki nepremičnin s strani RS že 
obveščeni o podatkih, ki jih Geodetska uprava  (GURS) vodi 
o vaših nepremičninah, zato Občina Moravče lastnikov ne 
bo ponovno obveščala o nepremičninah, ki so vpisane 
v uradne evidence GURS in so dostopne preko spletnih 
strani http://www.e-prostor.gov.si. 
Vseeno predlagamo, da na spletnih straneh GURS preve-
rite in po potrebi uskladite podatke o vaših nepremičninah 
(podatek o površini stavbnega dela oz. stavbe ter podatek 
o dejanski rabi stavbnega dela oz. stavbe).
V letošnjem odmernem letu bomo pri pripravi podatkov 
za odmero upoštevali tiste podatke o stavbah oz. stavbnih 
delih, ki bodo veljavni na dan 14.8.2015.

Obveščanje zavezancev in urejanje podatkov 
na podlagi evidenc Občine
O podatkih za odmero nadomestila boste posebej obve-
ščeni tisti posamezniki, ki ste postali zavezanci na osnovi 
evidenc, ki jih je vzpostavila Občina Moravče, do sedaj pa 
NUSZ za to nepremičnino niste plačevali:  

Posodobitev evidence za odmero nadomestila za uporabo 
stavbnega zemljišča
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Občina

- lastniki ali uporabniki nepremičnin, ki jih (še) nimate 
vpisanih v uradne evidence oziroma za katere potrebni 
podatki v uradnih evidencah ne obstajajo, 

- lastniki ali uporabniki zunanjih poslovnih površin, ki 
bodo na novo določene kot površine za odmero, 

- lastniki nezazidanih stavbnih zemljišč, kjer je možna 
gradnja. 

Podatke o zazidanih stavbnih zemljiščih boste lahko 
urejali na izpostavah GURS-a, medtem ko boste podatke 
o zunanjih poslovnih površinah in nezazidanih stavbnih 
zemljiščih urejali na Občini Moravče.
Roki za ureditev teh podatkov bodo sporočeni v obvestilu, 
ki ga boste prejeli.

Informativni izračun odmere nadomestila

Občina ne odmerja nadomestila, temveč le posreduje 
ustrezne podatke za potrebe odmere Finančni upravi 
Republike Slovenije – Izpostava Domžale. 
Informativni izračun si lahko naredite sami tako, da upo-
števate navodila odloka NUSZ.

Besedilo odloka in obrazci
Besedilo odloka je objavljeno v Uradnem vestniku Občine 
Moravče št. 9/03. V elektronski obliki je dostopen tudi 
preko spletnih strani občine na naslovu  http://www.
moravce.si.

Dodatne informacije
Za dodatne informacije se lahko osebno ali preko telefona 
zglasite na upravi Občine Moravče.

Občinska uprava

Po sledeh napredka naše občine

V teh dneh se dokončuje dolgotrajni postopek 
pridobivanja projektne dokumentacije in vseh 
dovoljenj, potrebnih za dokončanje prehoda 
na avtobusni postaji Gorica pri Moravčah. V 
okviru izvedbe je bilo potrebno znižati nivoj-
ske prehode za pešce in invalide ter zgraditi 
vso potrebno javno razsvetljavo in svetlobno 
opozorilno signalizacijo, saj se prehod nahaja 
na državni cesti, kjer so hitrosti večje. Občina 
bo s podobnimi projekti nadaljevala tudi v 
naslednjih letih. V tem času je v postopku pri-
dobivanja projektne dokumentacije za prehod 
za pešce na avtobusni postaji Žaga. 

V KS Vrhpolje, bolj natančno na Selu pri Moravčah obči-
na nadaljuje z obnovo obstoječega vodovoda.  V dolžini 
letošnje zamenjave cevovoda bo JKP Prodnik obnovil tudi 
obstoječe hišne priključke. V rekonstrukciji je tudi preostali 
del ceste skozi vas, ki v preteklosti ni bil obnovljen. 

V rekonstrukcije je del občinske ceste v dolžini 320m v 
vasi Dole pri Moravčah. Vozišče bo tudi asfaltirano.

VR
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Občina

www.moravce. si

Prireditev za dan državnosti v Moravčah

Na predvečer državnega praznika, 
dneva državnosti, se ob soju luči že 
standardno zbere množica ljudi na 
praznovanju. Pomembnost dogodka 
navadno že pred začetkom uradnega 
programa naznani  moravška pihalna 
godba. 
Letos je bila uvodna slovenska himna 
zaupana Šolski glasbeni skupini pod 
vodstvom Barbare Fale. Slavnostni go-
vornik župan Martin Rebolj je preletel 
24 let samostojnosti države Slovenije 
in poudaril njene pozitivne strani pa 
z obžalovanjem spomnil tudi na ne-
gativne. Dejal je, da imamo politiko, 
ki se ne more vse od osamosvojitve 
odločiti, da bi prenehala preteklost 
izkoriščati za vsakodnevne potrebe 
v boju za oblast. »Zaupanje v politiko 
države je odvisno od tega, koliko se dr-
žavne institucije učinkovito odzivajo v 
dobro vseh, v skupno korist. Kot pred 
24. leti, ko smo se odločili za skupen 
cilj, bi se morali tudi danes odločiti za 
tako pot v dobro upokojencev, delav-
cev, predvsem za mlade, za nas vse.« 
Ob prazniku je župan vsem čestital. 
Skupaj z veterani vojne za Slovenijo je 
položil venec  k pomniku v parku. 
Kulturni program so oblikovali vsi 
domači pevski zbori: MPZDU, Moški 
pevski zbor Tine Kos, Oda in Komorni 
zbor Limbar ter Peški in Grajski oktet. 

Slišali smo dobro glasbo, domoljubne, 
slovenske pesmi: Domov v slovenski 
kraj,Štirje fantje špilajo, Moravška 
dolina, Od tam kjer sem doma, Mati 
Slovenija, Eno devo le bom ljubil, Do-
movina mili kraj, Imel sem ljubi dve, 
Zelena Dežela, Rož Podjuna Zila in 
Prelepi gorenjski svet. Pihalni godbi, 
ki je letos igrala še posebej izbrano 
glasbo, se je pridružila mlada pevka 
Nika Svetlin. Eva, Tina in Matjaž so 
glasbeni del povezovali z vezno be-

sedo in slovensko poezijo Rudolfa 
Maistra, Bora, Kajuha in Pavčka.
Sklepna beseda je govorila o upanju, 
kot v pesmi pesnika Pavčka, naj osta-
ne naša dežela, dežela veselih ljudi. 
Poskrbljeno je bilo za del praznovanja, 
ki mora biti dostojanstven, za zaklju-
ček pa se je zabavalo in veselilo z 
Ansamblom Svetlin. 

VR
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Ministrica za obrambo položila venec v Polsnikovem dolu 

18. julija je minilo natančno 72 let, 
kar so nemški vojaki v Polsnikov dol 
pripeljali deset talcev iz Begunj in 
jih na mestu, kjer od leta 1946 stoji 
spomenik, ustrelili. Združenje borcev 
za vrednote NOB Moravče je letos 
spomenik obnovilo. Skupaj z občino 
pa so pripravili spominsko svečanost 
na dan obletnice.
Prisotne je pozdravil predsednik ZB 
in na kratko povzel tragični dogodek. 
Župan Martin Rebolj je poudaril 
pomen spoštovanja do vseh, ki se 
v drugi svetovni vojni niso predali, 
temveč združili vse moči in se uprli 
okupatorju. 
Ministrica za obrambo RS Andreja 
Katič je v svojem govoru dejala, da 
po sedemdesetih letih od konca vojne 
lahko le slutimo, kakšno grozno bol je 
prizadel okupator našim ljudem. Pou-
darila je, da so boj Generala Maistra 
za severno mejo, narodnoosvobodilni 
partizanski boj med drugo svetovno 
vojno  in vojna za Slovenijo, temelji 
današnje države Slovenije. »Borke 
in borci – udeleženke in udeleženci 
narodnoosvobodilnega partizanskega 
boja ste vedeli, da bo težko. Da bodo 
mnogi med vami v oboroženem boju 
s številnejšo okupatorjevo vojsko 
izgubili življenje. Sprejeli ste težko, a 
hkrati za domoljube edino mogočo 
odločitev. Junaško ste se uprli oku-
patorju, ki je sklenil naš narod uničiti. 

Borili ste se za prihodnost in nam 
jo tudi izborili.« Omenila je tudi, da 
si prizadeva za izboljšanje položaja 
vojakov, pripadnikov obrambnih sil 
Republike Slovenije. Zahvalila se je za 
povabilo v Moravče. Zaključila pa je z 
besedami: »Prav je, da smo kot narod 
tudi samozavestni. Zaradi hvaležnosti 
do vseh, ki so za našo domovino dali 
svoje življenje, zmoremo kljubovati 
vsem izzivom današnjega časa. Pri 
tem naj nas vodi pogum, v katerem 
ste se odlikovali borke in borci slo-
venskega narodnoosvobodilnega 
partizanskega boja.«
V kulturnem programu so nastopili 
Moški pevski zbor Radomlje in Pihal-

na godba Moravče. Povezovala sta 
Irena z vezno besedo in Matjaž z verzi 
Kajuha in Generala Maistra. 
Prisotni so bili praporščaki in veterani. 
K spomeniku so župan in predstavnika 
borčevske organizacije položili venec. 
Prva pa je venec položila ministrica 
in po protokolu je položitev spremljal 
trobilni kvintet Orkestra Slovenske 
vojske.
Spominska svečanost je bila primer-
no izvedena in lepo obiskana. Za 
druženje pod šotorom zaradi velike 
vročine so poskrbeli moravški gasilci 
in domačija Polsnik. 

VR

Spomenik, nastopajoči, praporščaki in garda slovenske vojske

Ministrica Andreja Katič  pri polaganju venca

Občina
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ANTON VIdIc 
iz Zgornjega Prekra - dobitnik 
občinskega priznanja

Na začetku sem ga poprosila za kratko predstavi-
tev. 
Gospod Vidic pravi, da dela na kmetiji ne zmanjka. S tem 
se dnevno ukvarja, odkar je v letu 2000 odšel v zasluženi 
pokoj. Sicer je rojen 7. januarja 1942, v kmečko družino. 
Od rojstva živi v Krajevni skupnosti Velika vas. 

Občinsko priznanje je prejel za svoje delovanje v 
krajevni skupnosti in doprinos k razvoju občine.
Pove, da je dolga leta deloval v Krajevni skupnosti Ve-
lika vas-Dešen ter kot delegat Občine Domžale, v letih 
1972-1976, ki se je nato preoblikovala v  več občin. 
Rezultati njegovega dela so vidni in uporabni predvsem 
na območju zgoraj omenjene KS. Začetki njegovega dela 
segajo v leto 1969, ko je bil eden vodilnih pri obnovi 
ceste Dešen-Zalog. 

Svojo pripravljenost za delo, v dobro vseh krajanov, je 
pokazal z aktivnim delom pri napeljavi daljnovoda visoke 
napetosti v letu 1973 za vasi Zgornji in Spodnji Prekar, 
Hrib, Zalog, Velika vas in Katarija. 

Bil je pobudnik organiziranih prevozov šoloobveznih 
otrok iz odročnih krajev KS Velika vas-Dešen. Pred tem 
so otroci v šolo hodili peš. V tistem času je bilo najprej 
poskrbljeno za prevoz iz Moravč do Grmač, kar je bil velik 
dosežek. Kasneje so prevoz dobile še ostale vasi: Zgornji 
in Spodnji Prekar, Zalog, Katarija in Dešen. 

Svoj prosti čas, znanje in sposobnosti je namenil in delil 
tudi pri gradnji vodovoda Ušte-Zalog, od leta 1983 naprej 
do dokončanja izgradnje. Bil je glavni pobudnik uvedbe 
5-letnega samoprispevka za vasi Zgornji in Spodnji 
Prekar, Hrib, Zalog in Katarija. Vsako gospodinjstvo je v 
petletnem obdobju prispevalo po 25 milijonov dinarjev. 
Krajani Dešna so bili izvzeti, ker so imeli v Dešnu lastno 
zajetje, ki se je nato povečalo še za ostale omenjene 
vasi.

Govorila sva o tem kje vidi priložnosti za izboljšave 
danes.
Je mnenja, da so izboljšave težje izvedljive. Potrebno 
je veliko dogovarjanja, usklajevanja, kar lahko pripelje 
do tega, da se za izpeljavo kakšne stvari potrebuje več 
let. Pravi, da sestanki niso več takšni kot so bili včasih, 
ko so se mnogokrat sestali, dobro pretehtali odločitve, 
sporočali pobude in spodbujali za dejanja napredka. S 
strani svetnikov bi si želel več obveščanja o dogajanju v 
občini in njenih krajih.

Razočaran je nad tem, da sveti vseh KS v domači občini 

niso sklepčni. Pravi, da bi za predlaganje zadostnega šte-
vila kandidatov, več kot je zgolj potrebno, moral poskrbeti 
trenutni predsednik KS. Želi si odprtih list na glasovnicah, 
ker pri zaprtih ljudje nimajo možnosti izbire.

Povprašala sem ga o tem kako so dela potekala v 
preteklosti.
Mnogo več kot danes je bilo prostovoljnega dela, tega 
se z nasmeškom na obrazu spominja. Omenil je, da ko je 
potekala kakšna akcija so ljudlje stopili skupaj in so tako 
naredili veliko. Spominja se izgradnje vodovoda, pa kako 
so si moški razdelili številne jame, ki jih je bilo potrebno 
izkopati za postavitev drogov za električno napeljavo.

Gospod Anton Vidic je bil zanimiv sogovornik, ki za-
govarja neposredno komunikacijo. Pozna zgodovinske 
podatke, v spominu ima evidenco pomembnih datumov 
ter vrednosti izpeljanih projektov, ki so se odvijali. 

Je zagovornik dobrih in pravičnih odnosov med ljudmi, 
za katere se je tudi sam vedno zavzemal.

Eva Babnik

Občina
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Bienvenida 2015
Srečanje 10 članic združenja podeželski občin v okviru EU

Občina Moravče zastopa Slovenijo v 
združenju podeželskih občin članic 
EU, ki organizira srečanja na različnih 
nivojih in se razlikujejo po  številu 
udeležencev. Tokrat je šlo za udeležbo 
iz desetih držav in vsako je zastopala 
delegacija  štirih članov. 
Srečanje je odlično organizirala po-
deželska občina Bienvenida, ki leži 
na zahodu Španije. Gre za izrazito 
ruralno področje. Glavne gospodar-
ske dejavnosti so povezane s kmetij-
stvom: pridelava žit in oljk, živinoreja, 
vinogradništvo. Trudijo se, da bi poleg 
pridelave dosegli čim več predelave in 
s tem dosegli višjo dodano vrednost, 
ki seveda prinese višji dohodek. Me-
sto je strnjeno in ni nobene razpršene 
gradnje. Obdajajo ga neskončna, lepo 
obdelana polja in nasadi. 
Ime izhaja iz besede »dobrodošli«, 
čeprav se natančno ne ve, na ka-
kšen konkreten dogodek je vezano. 
Izstopata dve cerkvi, ki sta kulturna 
spomenika in kažeta tudi na arabski 
vpliv (slog mudejar). Arabci so nekaj 
časa vladali v teh krajih, dokler jih 
niso v Reconquisti (ponovno zavzetje) 
izgubili. Kot zanimivost naj še navede-
mo, da od tod izhaja slavna dinastija 
bikoborcev, znana pod imenom »Los 
Bienvedida«.
Srečanje je potekalo po delavnicah, 
ki so bile vse povezane z vplivi EU. 
Prva je obravnavala vpliv EU na izo-
braževalni sistem. Tamkajšnja šola 

je povezana v verigo šol še iz petih 
članic EU, ki uvajajo nove didaktične 
sisteme. Vključene so z dvema tujima 
jezikoma in matematiko. Pri slednji so 
vključeni v program Erasmus plus. 
Projekt poteka že od leta 2012 in pri-
naša zelo dobre učne rezultate.  
Druga je bila povezana s proučeva-
njem sprememb v podeželskih okoljih, 
ki jih prinaša širjenje EU. Delavnica je 
zahtevala aktivno sodelovanje vseh 
delegacij, ki so primerjale izkušnje iz 
različnih regij. Gostitelji so ugotavljali, 
da je vpliv na razvoj podeželja zna-
ten in da ne gre le za denar. Njihova 
lokalna vlada koordinira delovanje 
občin. Skozi ta proces multi vladanja 
se pridobi tudi veliko znanja, npr. kako 
upravljati z denarjem in vodnimi viri, 
odpadki, obnovljivimi viri energije, 
vplivi globalizacije ekonomskih politik, 
rastočo konkurenco, itd. Razpravljavci 
(povečini župani) so ugotavljali vpliv 
na socialno politiko, izobraževanje 
nezaposlenih in še posebej vpliv pre-
bivalcev na politiko na vseh nivojih.
Kot poseben problem se kažejo tudi 
demografski in migracijski procesi. 
V pokrajini Extremadura predstavlja 
kmetijstvo 85% BDP. Štiri petine pre-
bivalcev  živi na le 15% teritorija, kar je 
posledica napačne politike Franca, ki 
je podpirala velike migracije v mesta. 
Posledica je bila, da je  okoli 2.000 
(dva tisoč) občin enostavno zamrlo. 
Razvoj podeželja je te nezaželene 

trende ustavil. Dosežena je bila de-
centralizacija države in vsaka od 17. 
regij v Španiji sama odloča o svojem 
razvoju.
Tretja je bila posvečena vplivu, ki 
ga ima evropski denar na razvoj 
podeželja. Naj omenimo le različen 
multiplikativen učinek. Pri tem je bilo 
namreč ugotovljeno, da znaša le-ta 
pri javnem sektorju le 1, medtem ko v 
privatnem znaša celo 2,5. To pomeni, 
da vsak vložen evro pomeni  2,5 evra 
učinka.
V četrti delavnici so bile občine  razde-
ljene v  skupine po letnici vstopa v EU. 
Vse skupine so prejele enako gradivo 
in so morale podati oceno vstopa in 
smer razvoja EU. Pri slednjem je šlo 
za vprašanje organizacije EU: si želi-
mo več Evrope (prenos pristojnosti 
na center) ali manj? Vse skupine so 
nato izpolnile posebne vprašalnike, 
ki so jih potem primerjale med seboj. 
Analiza presega namen tega članka, 
vendar je treba  poudariti, da so bile še 
posebej zadovoljne članice vzhodne 
Evrope in Baltika.
Kot običajno je bil organiziran kulina-
rični večer. Moravče so nastopile z ve-
likonočnim zajtrkom in požele veliko 
pohval. Za nočitve in zajtrke so, brez 
kakršnekoli kompenzacije, poskrbele 
družine iz občine gostiteljice.

EV

V skupini so poleg Slovenije sodelovale še Češka, Estonija, Latvia in Ciper
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ANTONIO cARMONA GALAN
 župan občine Bienvenida, ki je gostila 
srečanje delegatov podeželskih občin

G. župan, kako bi na kratko predstavili vašo občino neko-
mu, ki o njej nič ne ve?
Naša občina leži v okraju Bajadoz v pokrajini Extramedura 
na skrajnem zahodu Španije in že blizu meje s Portugalsko. 
Smo kakih 450 km jugo-zahodno od Madrida. Površina 
občine je 92,2 km2 in ležimo na nadmorski višini 600 m. 
Smo izrazita podeželska občina. Glavni gospodarski panogi 
sta poljedelstvo in živinoreja. 
Smo članica regionalnega združenja občin Tentuida, ki šteje 
25.000 prebivalcev, ki mu predsedujem. Glavna naloga 
je sofinanciranje različnih razvojnih programov, kot npr. 
dodajanje vrednosti kmetijskim in gozdarskim proizvodom, 
podpora ustanavljanju in razvoju mikro podjetij, spodbuja-
nje turistične dejavnosti, itd. 
Na kakšen način postaneš pri vas župan?
Gre za neposredne volitve občanov.
Kako pa so imenovani člani vašega občinskega sveta?
Tudi ti so izvoljeni na volitvah. V konkretnem primeru gre 
za mojo neodvisno listo, ki ima večino v svetu.
Katere so vaše prioritete pri vodenju občine?
Brez dvoma je glavno vprašanje brezposelnost. Trenutno je 
stopnja nezaposlenosti 27% in predstavlja velik problem.
Ali imate kakšne rešitve? 
Da. Pripravljamo projekt, katerega realizacija bo potekala 
v letih 2017 do 2022 in je povezan s koriščenjem solarne 
energije. Gre za vlaganje privatnega podjetja in na koncu 
računamo s pridobitvijo 200 novih delovnih mest. Poudariti 
moram, da gre za realistično pričakovanje.

Kako se financirate? Ali ste kaj zadolženi?
Glavni izvori prihodkov so davki. Imamo štiri nivoje. Od 
naših izvirnih prihodkov pa vse do države. Dolg občine 
znaša 224 tisoč evrov, to je približno 100 evrov na občana. 
Ga pa vztrajno znižujemo.
Organiziranje takšnega srečanja verjetno ni enostavna 
naloga. Ali ste naleteli na kakšne težave?
Ne, nobenih problemov ni bilo. Imamo posebno združenje 
prijateljev Evrope. Pri organizaciji je sodelovalo veliko 
občanov in vse aktivnosti so in še potekajo na prostovoljni 
osnovi.
Ali ste kdaj obiskali Slovenijo?
Žal ne, čeprav bi jo z veseljem. Sem pa vesel vašega obiska 
pri nas in prosim, prenesite prisrčne pozdrave in dobre želje 
vašim občanom.

EV

Pozdrav poletju 2015

V nedeljo, 28.6., je v počastitev Dneva 
državnosti in ob zaključku šolskega 
leta potekal tradicionalni Pozdrav po-
letju, v organizaciji Društva krajanov 
Dešen. Tudi tokratno dogajanje je bilo 
v prvi vrsti namenjeno otrokom, ki so 
uspešno zaključili osnovnošolske ra-
zrede. Vsako leto se jim radi pridružijo 
tudi odrasli. Igrivost je vedno dobro-
došla, igra sama pa jo še spodbuja. 
Spodbuja tudi hitro odzivanje, zdravo 
borbenost in spontane reakcije za do-
sego čim boljšega razultata. Tokrat sta 
za pripravo programa skrbeli Tatjana 
Ustar in Katarina Zupančič, ki sta 
z izborom iger prispevali k navduše-
nju otrok in razposajenosti odraslih. 
Sodelovali so lahko pri vodenju žog 
z metlo mimo ovir, pri prenašanju 

vode iz točke A v B, pri igrah z vodni-
mi balončki. Preizkusili so se tudi pri 
vleki vrvi. Poletno popoldne je bilo 
naklonjeno vsem, ki so čas namenili, 

in ga izkoristili ob razgibanemu utripu 
na vaškem igrišču.

Eva Babnik
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Rdeči alarm v gozdovih zaradi podlubnikov 
Daljša obdobja toplega in sušnega 
vremena v letošnjem letu in priso-
tnost poškodovanih in oslabljenih 
iglavcev, ki so ostali v gozdovih po 
lanskem žledolomu so dramatično 
povečali ogroženost slovenskih 
gozdov zaradi podlubnikov. Po 
najnovejših podatkih Zavoda za 
gozdove Slovenije (ZGS) se je v 
drugi polovici letošnjega junija 
močno povečalo število odkritih 
žarišč napada podlubnikov, kar je 
slaba napoved pred poletjem, ki 
je kritično glede obsega poškodb 
zaradi podlubnikov v gozdovih. 
Razmah teh škodljivcev utegne 
biti največji po 2. svetovni vojni in 
je najbolj intenziven na postojn-
skem, ljubljanskem, kranjskem in 
tolminskem območju, kjer je bilo 
največ poškodovanega drevja zara-
di lanskega žledoloma in predvsem 
v predelih, kjer sanacija iglavcev, 
poškodovanih v lanskem žledolo-
mu še ni zaključena.

Pojav sekundarnih škod v gozdovih 
zaradi podlubnikov je bil po žledolo-
mu sicer pričakovan, obseg škode 
pa je odvisen vremena, obsega 
namnoženosti podlubnikov in od 
hitrosti sanacije odkritih žarišč 
napada podlubnikov. Škodo lahko 
namreč omejimo le s pravočasnim 
sanitarnim posekom napadenih 
iglavcev in s tesnim sodelovanjem 
lastnikov gozdov z javno gozdarsko 
službo. Zavod za gozdove Sloveni-
je ugotavlja, da mnogo lastnikov 
gozdov še posebej v takšnih raz-
merah ni kos izzivom, ki jih zahteva 
dobro gospodarjenje z gozdom in 
da ti lastniki gozdov škodijo sebi, 
sosedom, gozdu in drugim upo-
rabnikom socialnih in ekoloških 
funkcij gozdov.

V prvi polovici leta 2015 je bilo s 
strani ZGS za posek evidentiranih 
258.000 m3  s podlubniki napade-
nih iglavcev, od tega kar 84.000 m3 
v drugi polovici letošnjega junija. 
Obseg odkritih žarišč napada pod-
lubnikov je za 37 % večji kot v primer-
ljivem obdobju lani in za 8 % večji 
kot v prvem polletju leta 2005, ko 
je bilo največ škode zaradi podlubni-
kov v gozdovih v zadnjih 20 letih in 
je znašala 755.000 m3 iglavcev na 

letni ravni. Te primerjave nakazujejo 
možne razsežnosti letošnjega napa-
da teh škodljivcev v gozdovih. Obseg 
napada in škode je težko napovedati, 
ker je odvisen od mnogih faktorjev, 
vse pa kaže na to, da bo letos rekor-
den v zadnjih 70 letih in bomo konec 
leta poročali o milijonih kubičnih 
metrov. Prenamnožitev podlubnikov 
je bila spričo žleda sicer pričako-
vana, delno je k temu pripomogel 
tudi letošnji vetrolom (95.000 m3 
iglavcev) v skoraj enakem področju, 
kot je bil žledolom 2014. Problem 
je v tem, ker lahko ti hrošči iz enega 
nepravočasno posekanega drevesa 
napadejo 10-20 drugih dreves in 
ker se takšna prenamnožitev lahko 
zmanjša šele čez nekaj let.

Višje temperature in manj padavin 
sta pospešila razvoj podlubnikov na 
smreki, zato so se krošnje smrek, 
ki so jih smrekovi lubadarji napadli 
v aprilu in maju 2015 obarvale ru-
meno do rjavo, iglice pa so začele 
odpadati. Pod skorjo teh dreves se 
razvija nova generacija lubadarjev, 
ki je sedaj večinoma v razvojni fazi 
ličink. V višjih predelih (nad približno 
700 m n.m.) so krošnje napadenih 
dreves praviloma še zelene, in se 
bodo začele barvati v rjavo v nasle-
dnjih tednih. 

S posekom s podlubniki napadenih 
dreves iglavcev lastniki gozdov ne 
smejo odlašati. Potrebno jih je po-
sekati, spraviti iz gozda ter olupiti ali 
predelati, preden se na njih razvije 
nova generacija podlubnikov. Rok za 
posek napadenih dreves je 14 do 21 
dni. Lastnikom gozdov ni potrebno 
čakati na označitev dreves za posek 
s strani Zavoda za gozdove Slovenije 
in na izdajo odločbe o sanitarnem 
poseku, ampak lahko takoj pristopijo 
k poseku odkritih napadenih dreves 
v svojem gozdu, o tem pa morajo 
le obvestiti pristojnega revirnega 
gozdarja ZGS. Prvi znak napada 
je črvina, ki jo čistijo podlubniki 
iz svojih rovov, in se nabira za lu-
skami lubja ter okoli koreničnika 
drevesa. Pod krošnjami napadenih 
smrek je pogosto preproga iz odpa-
dlih zelenih iglic.

Če so napadena drevesa pravočasno 

posekana in predelana se vrednost 
lesa bistveno ne zmanjša. Če s po-
sekom odlašamo, se les napadenih 
dreves obarva sivo-modro, kar je 
posledica okužbe z glivami, ki jih 
s seboj na drevo prinesejo pod-
lubniki. Obarvanje zniža trenutno 
prodajno vrednost lesa v povprečju 
za približno 28 €/m3, več pri bolj 
kakovostnem lesu, manj pri manj 
kakovostnem lesu. V kolikor lastnik 
gozda s posekom čaka do odpada-
nja lubja in pokanja lesa, pa je tak 
les velikokrat razvrednoten do cene 
celuloznega lesa ali pribl. za 53 €/
m3. Pravočasen posek napadenih 
dreves je nujen tudi s stališča ohra-
nitve vrednosti lesa in zmanjševanja 
materialne škode zaradi napada 
podlubnikov. 

Zavod za gozdove Slovenije izvaja 
intenziven nadzor v ogroženih goz-
dovih, tudi s pomočjo gozdarskega 
kadra iz manj ogroženih območij in s 
pomočjo zaposlenih v okviru javnih 
del. Glede na razsežnost letošnjega 
problema podlubnikov učinkovito 
izvajanje varstva gozdov ni možno 
brez sodelovanja lastnikov gozdov. 
Zbrani podatki (2012 – 2015) ka-
žejo, da 87 % novih žarišč napada 
podlubnikov v zasebnih odkrijejo 
revirni gozdarji ZGS, le 13 % pa 
lastniki gozdov sami. Kljub temu, 
da jih lahko gospodarska škoda, ki 
jo napadi podlubnikov povzročajo, 
zelo prizadene, lastniki gozdov v 
povprečju premalokrat pregledajo 
svoje gozdove (v danih razmerah bi 
bilo primerno to storiti enkrat teden-
sko) in prepozno začnejo s sečnjo 
napadenih dreves. 

Pozivamo vse lastnike gozdov, 
da redno in pogosto pregledujejo 
svoje gozdove, kjer so prisotni 
iglavci in naj bodo pozorni na znake 
napada podlubnikov. O odkritih, 
s podlubniki napadenih drevesih 
naj obvestijo lokalno pristojnega 
revirnega gozdarja, se takoj lo-
tijo poseka napadenih dreves in 
izvedejo vse varstvene ukrepe za 
preprečevanje nadaljnjega širjenja 
teh škodljivcev v gozdovih.

Zavod za gozdove Slovenije
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Nostalgija

V dneh, od 25.6 do 28.6, so se v 
Kaštelu Starem odvijali 6. Dani hr-
vatskih tradicijskih obrta i folklorne 
baštine/ 6. Dnevi hrvaških tradici-
onalnih obrti in ljudske dediščine. 
Sodelovali smo tudi predstavniki 
Društva rokodelcev moravške doli-
ne, ki smo pričarali pravo Slovensko 
vzdušje sredi hrvaške Dalmacije na 
društvenem, občinskem in državnem 
nivoju. Na tradicionalna oblačila smo 
si nadeli Slovenske zastavice, jih izpo-
stavili na stojnicah. S seboj smo nosili 
veliko zastavo, ki nas je spremljala pri 
predstavitvah na obmorski prome-
nadi, modni pisti in pa kadar smo se 
skupinsko sprehodili do osrednjega 
trga, na Brce. V množici dogajanja so 
se odvijale prenekatere zanimive in 
tradicionalne stvari. Na prvi dan pri-
hoda smo gostje festivala Nostalgija 
pripravili tradicionalni zajtrk, na trgu 
pa so se odvijali nastopi kulturno ume-
tniških društev. S seboj smo pripeljali 
značilne jedi, kot so: domači kruh, 
moravški šobelj, hren. Za poslastico 
so bili na voljo rogljički, potice, krhki 
flancati... Predstavnice Turističnega 
društva Notranjska so pripravile ten-
stan krompir, male pite s svežim sad-
jem in ptičke z raznovrstnimi nadevi. 
S slovenskimi kulinaričnimi izdelki so 
sodelovale tudi predstavnice  Društva 
žena in deklet na podeželju,Ostrnice 
iz Loške Doline. Del večernega pro-
grama je bil mimohod in predstavitev 
sodelujočih ekip, za zaključek pa smo 
si ogledali modno revijo domačih, 
in nekaterih svetovno uveljavljenih, 

modnih kreatorjev. Njihovo delo je 
navdihnjeno z zgodovino oblačenja 
skozi čas in ima nostalgičen pridih. 
Večer je bil še bolj doživet, ko so se 
oglasili ženski in moški glasovi klap. 
Sobotni dan je bil namenjen predsta-
vitvi izdelkov na stojnicah, izdelke smo 
tudi sicer lahko občudovali dnevno, 
saj se za teh nekaj dni staro trško 
jedro prelevi v pravo sijočo tržnico, 
kjer se najde marsikaj. Kulinarično 
presenečenje so tokrat pripravili go-
stitelji s pravo Kaštelansko marendo/ 
Kaštelanskim zajtrkom. Degustirali 
smo lahko različne Kaštelanske jedi in 
vina. Tudi na ta dan je bilo dogajanje 
popestreno z nastopom Kulturno 
umetniškega društva 7 Kaštela, 
ki plešejo stare Kaštelanske plese.  
Razstavljalcem so bile podeljene 

»zahvalnice« in diplome, ki jih je tudi 
našemu društvu podelila direktorica 
Turističke zajednice grada Kaštela/
Turističnega združenja Kaštelov, 
gospa Nada Maršić. Sledil je večer 
gastronomije, poimenovan Gastro 
Hrvatska/Gastro Hrvaška, kjer smo 
lahko okusili različne vrste sirov, oliv, 
kruha, vina... Prireditev je potekala v 
organizaciji TZG Kaštela, kot soorga-
nizator pa je sodelovalo Udruženje 
obrtnika Kaštela/Kaštelansko zdru-
ženje obrtnikov. Kulturni del je bil 
tradicionalno zaokrožen s harmoniko 
in slovensko pesmijo. Poznamo tudi 
marsikateri napev gostiteljev, zato se 
je zvečer po »konobi« razlegala pesem 
iz ust večih narodov. 

Eva Babnik

Tuštanjčani v Pivovarni Union

Kot je že dolgo znano,  se v Tuštanj-
skem društvu veliko dogaja. 26. junija 
so se člani Društva krajanov odpeljali 
na izlet v Pivovarno Union v Ljubljani. 
Na ogled so bili povabljeni, ker so 
redni kupec za vsakoletno srečanje 
prvega maja. 
Na vratih pivovarne so jih pričakale tri 
hostese in jih popeljale po proizvodnji. 
Čeprav so pričakovali veliko piva, so 
bili vseeno presenečeni nad ogromno 
količino. Kljub veliki proizvodnji piva, 

skoraj ni videti delavcev. Vse delo je 
avtomatizirano. Ogledali so si tudi 
proizvodnjo Pepsi - Cole. Še posebej 
pa je Tuštanjske izletnike navdušil mu-
zej pivovarstva. Zgodovina in razvoj 
proizvodnje, ki je prikazan stvarno in 
v fotografijah, so si tako z zanimanjem 
ogledovali, da so porabili celo več 
časa, kot jim ga je bilo namenjeno. 
Tudi malica je bila izvrstna, posebej 
pivovarski golaž. Izlet so zaključili v 
pivnici. Lahko si mislimo, da se je v 

zelo vročem vremenu tistega dne 
Tuštančanom pivo prav prileglo. Po-
vedali pa so jim, da je pivnica vedno 
polna obiskovalcev. 
Predsednik društva Franci Cerar je 
naše bralce povabil, naj si najdejo čas 
za ogled pivovarne, saj jim sigurno 
ne  bo žal. Tuštanjčani so bili z vide-
nim in prijaznostjo gostiteljev zelo 
zadovoljni. 

VR

13julij 2015



Društva

Iz društva upokojencev Moravče
Dan mladosti člani Društva upokojen-
cev Moravče praznujejo seveda 25. 
maja. Letos vreme ni bilo najboljše, 
zato je bilo srečanje prestavljeno na 
junij. Zadeli so sočen dan, skoraj pre-
več vroče za pohod, ki so ga opravili 
od lovske koče na Mohor in po drugi 
strani nazaj na lokacijo srečanja. Tam 
se je prilegla malica in klepet, ker se 
že nekaj časa niso srečali. Ko pa so 
se spočili od hoje, so se razposajeno 
zavrteli. Glasba je bila odlična, družba 
tudi.

14. junija se je Folklorna skupina DU Moravče udeležila 
državnega dvodnevnega Srečanja veteranskih in upoko-
jenskih folklornih skupin v Bistrici ob Dravi. Nastopilo je 
28 skupin in Moravčani so imeli enega svojih najboljših 
nastopov. 
V vročih dneh pa je potrebno tudi malo počiti, torej 
so se zmenili za krajši odmor. Ampak prej se je bilo še 
nujno zbrati na pikniku, saj za kratek čas ne bodo vsak 
teden skupaj. Ali pač? Težko bi zdržali brez stikov svoje 
folklorne družbe. 

Pri Svetem Mihaelu novo obzidje
Cerkvica Svetega Mihaela v Peških 
Kandršah je izredno slikovita in kot 
edina podružnica pravi ponos župnije 
Peče. Stoji dvignjena na gričku, do 
nje vodi strma cesta in po potki, ki 
vodi čez travnat griček, prispemo do 
cerkvenega obzidja. Le to obzidje pa 
je zob časa že temeljito načel. Ker je 
zaradi terena, na katerem je cerkev 
postavljena, obzidje vse prej kot le 
estetske vrednosti, se je domači 
župnik, Franc Povirk, že pred časom 
začel zanimati o možnostih obnove. S 
prispevki župljanov je obnova kmalu 
stekla in bila tudi dokončana. 14. 
junija 2015 smo bili tako lahko priča 
slovesnemu blagoslovu novega ob-
zidja. Obzidje je blagoslovil ljubljanski 
pomožni škof Anton Jamnik. Obzidje 
in lepo urejena okolica cerkve sta po 
večini delo mojstra Mihaela Žavbija 
in njegove ekipe, kateremu se je go-
spod župnik na blagoslovu še posebej 
zahvalil. Peški farani smo na novo 
pridobitev ponosni. Veseli smo, da 

je cerkvica ne le lepša, vendar odslej 
tudi varnejša. AL
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Kultura

Krive so zvezde, 

da smo si 16. junija ob 19.00 v pre-
krasnem ambientu na gradu Tuštanj 
v okviru bralnih krožkov ogledali film 
Krive so zvezde in dogodek izkoristili 
za spoznavno srečanje članov obeh 
bralnih skupin; Elegance besed in 
Bralnih lučk.
Vsako srečanje bralne skupine ima za 
rdečo nit dogovorjeno knjigo . Enkrat 
letno ob koncu sezone se odpravimo 
na piknik v travi, ki je bil letos na gradu 
in na izlet po sledeh zadnje prebrane 
knjige. Tole leto je že četrto za Ele-
ganco besed, ki se odvija v knjižnici 
Moravče. 
Drugo leto smo šli v Celje po poteh 
svetovne popotnice Alme Karlin, 
tretje leto smo šli v Kranj in v Vrbo 
po sledeh Franceta Prešerna in letos 
13.06.2015 smo se zapeljal v Tomaj, 
Divačo in Sežano po sledeh Srečka 
Kosovela in igralke Ite Rine.
V Tomaju, v prekrasni, pravljični hiški 
z zelenimi polkni in čudovitim vrtom, 
nas je izjemno lepo sprejela oskrbnica 
hiše Srečka Kosovela, gospa Danica. 
Krivično je, da smo doslej o Srečku 
vedeli le, da je pisal neke sorte težke, 

rahlo geometrijske pesmi kot je Kons 
5, spregledali smo oziroma večina nas 
sploh ne ve za njegov opus več kot 
1750 del, ki jih je ustvaril do svojega 
22 leta starosti, ko je žal umrl. Presune 
te njegova razgledanost in širina duha 
pri tako rosnih letih, za kar najdemo 

odgovor  v domu izjemno zavednih 
slovenskih staršev. Ste vedeli, da je 
Srečko Kosovel prvi pesnik na svetu, 
ki je bil v vesolju? Da je v kitajskem 
časopisu članek o Srečku Kosovelu 
na velikosti 1/4 formata našega ča-
sopisa Delo? 

Peški oktet že šestič prepeval v kamnolomu

V petek, 26. junija 2015 smo se kra-
jani Peč in okolice zopet z veseljem 
odzvali povabilu KŠD Peče in Peškega 
okteta, ki nas je tudi tokrat gostil na 
svojem rednem, letošnjem že šestem 
letnem koncertu v kamnolomu nad 
Pečami. Idiličen ambient vsako leto 
poskrbi za prav posebno vzdušje. 
Koncert, katerega je zopet spretno 
povezovala gospa Bernarda Mal, je 
bil sestavljen iz dveh delov; domovin-
skih pesmi in tistih bolj sproščenih, 
poletnih melodij. Da ne bi na odru 
gledali le moškega sestava, so fantje 
tokrat v goste povabili žensko vokalno 
skupino Lipa, ki nas je popeljala tako 
v Dalmacijo, kot tudi v nočni Piran 
ali pa pod cvetoče lipe. Dekleta so 
navdušila s svežimi aranžmaji dobro 
znanih skladb, z neverjetno energijo 
in dobro voljo. Na koncu koncerta so 
se fantje tudi tokrat zahvalili vsem, ki 
so na kakršen koli način pripomogli k 
izvedbi koncerta; županu Martinu Re-
bolju, lastnikoma zemljišča, sponzor-
jem, Bernardi, ki je že vsa leta zvesta 
povezovalka njihovih koncertov, v prvi 

vrsti pa Petru Pirnatu, ki je umetniški 
vodja okteta. Ko smo gostje že skoraj 
pričeli odhajati pa nas je presenetil 
prihod nezaželenih prišlekov. Fantje 
so namreč v svojem hudomušnem 
stilu zapeli dobro znano pesem iz 
filma Kdo neki tam poje, nato pa še 
nekaj nepogrešljivih dalmatinskih, 

po katerih so prošnje prihajale kar iz 
občinstva. Kot vedno do zdaj, tudi to-
krat fantje niso razočarali. Razočaran 
je bil lahko le tisti, ki ga na koncertu 
pač ni bilo.

AL, 
Foto: BB
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Iz šole in vrtca

V Sežani smo si ogledali še spominsko 
sobo Srečka Kosovela, kjer se je rodil 
kot učiteljev sin in je urejena tako, da 
v njej zaživijo njegove pesmi. V Divači 
se v skrajno lepo urejenem, avtohtono 
obnovljenem, nekoč  kmetijskem go-
spodarstvu, v hlevu skriva zanimiv mu-

zej slovenskih filmskih igralcev, hiša 
pa je posvečena eni redkih slovenskih 
igralk, ki ji je uspel prodor na evrop-
sko in svetovno sceno, Idi Kravanja z 
umetniškim imenom Ita Rina. 
Najlepša zahvala Petri ter Petru Pirnat 
za gostoljubje na gradu in naši Kata-

rini Peterc, ki bdi nad našimi izjemno 
ljubimi dogodki.

Sabina Barlič, 
foto Marjana Majdič Kočar

Aktivne počitnice 2015
Praznovanja nekoč in danes

dnevi evropske kulturne dediščine

Tudi letos smo ob koncu šolskega 
leta organizirali aktivne počitnice za 
osnovnošolce, na katerih smo spo-
znavali šege in navade ob osebnih in 
družinskih praznikih, kmečkih opravi-
lih in časovno vezanih praznikih.

Z našim druženjem smo začeli  v po-
nedeljek, 29. junija, kmalu po kresni 
noči in poletnem sončnem obratu. Ker 
so bil naši predniki odvisni od narave 
in njene darežljivosti, so v njene moči 
verovali in se jim v primeru obilne leti-
ne zahvaljevali, v primeru slabe letine 
ali naravnih ujm pa so se spraševali, 
kako obvladati tako mogočno silo.  Še 
vedno pa velja kresni večer za najskriv-
nostnejši poletni dan, kar je povezano 
z najdaljšim dnem in najkrajšo nočjo v 
letu. Da imajo lahko ljudje na kresno 
noč sposobnost razumeti, kaj se živali 
pogovarjajo, smo slišali v legendi o 
praprotnem semenu. Sprehodili smo 
se do mogočne lipe na bližnjih Hrib-
cah, si ogledali njene liste, lubje in 
cvetove, ter se pogovorili, zakaj je lipa 
simbol slovenstva. Ugotovili smo,  da 
so jo posadili na sredi vsakega trga in 
mesta, da so se pod njo zbirali vaški 
veljaki in se pomenkovali o pomemb-
nih stvareh, da je ne nazadnje iz nje 
Martin Krpan na Dunaju stesal kij, s 
katerim je premagal Brdavsa… kaj vse 
zdravi lipov čaj in kaj se da ustvariti iz 
lipovega lesa.
Naslednji dan smo se odpravili na 
kmetijo Pr`Matčk v Serjuče, kjer 
sta nam gospodar Boštjan Luznar in 
gospodinja Renata Luznar pokazala, 
s čim vse se ukvarjajo. V sadovnjaku 
pridelujejo več sort ekoloških jabolk. 
Otrokom so bile zelo všeč tudi do-
mače živali, ki so jih prav z veseljem 
ogledovali, se z njimi pogovarjali in 
jih ljubkovali. Odšli smo tudi do bli-

žnje njive, kjer so otroci skoraj sami 
nakopali krompir ter izvedeli, zakaj 
ne moremo po rastoči travi tacati kot 
medvedi. Na pokošenem travniku so 
imeli veliko dela, še več pa veselja z 
grabljenjem in obračanjem sena, prav 
tako so izvedeli, kaj vse lahko nare-
dimo z zelenimi orehi, saj je narava 
prava zakladnica domačih zdravil. 
Do golega so obrali odžagano vejo, 
jo nastrigli na manjše kose s pravi-
mi sadjarskimi škarjami in ostanke 
pospravili v gozd, kjer bodo sprhneli 
in tako vrnili hranilne snovi drugim 
rastlinam. Mama nam je skuhala v 
oblicah krompir in mlečno kašo, ki 
so jo otroci z veseljem pojedli, ata pa 
nam je povedal marsikaj zanimivega 
še iz časov njegove mladosti, ki se je 
precej razlikovala od mladosti naših 
otrok. Kako so živeli, hodili v šolo, s 
čim so se igrali in kako so praznovali. 
Skromneje, kot živimo sedaj, pa je bilo 
vseeno lepo, je njegovo sporočilo, ki 
vam ga z veseljem posredujemo.
Sredino tedna so otroci preživeli na 
bazenu v Domžalah, kjer so se ohla-
dili, načofotali in naplavali, saj je bilo 
pošteno vroče.
V četrtek smo obiskali še dve doma-
čiji. Seznanili smo se s slovensko ar-
hitekturno posebnostjo, kozolcem na 
domačiji pri Urbaniji. Dvojni kozolec, 
toplar se imenuje, nosi letnico 1931. 
Namenjen je sušenju in shranjevanju 
sena, žita, fižola… danes pa ga upora-
bljajo predvsem za shranjevanje kme-
tijske mehanizacije. Ob našem priho-
du nam je gospodar Miha Urbanija 
pokazal, kako so včasih ob pomoči 
hlapca zlagali seno v kozolec. Le kdo 
bi danes še znal rešiti Župančičevo 
uganko Sredi polja jasen grad, sama 
okna, nič ni vrat; bogatini pridejo, 
okna z zlatom zazidajo, ko pa je tudi 

spravilo sena in žita čisto drugačno 
kot nekoč. Upam le, da bodo otroci  v 
svoji bližnji okolici opazili še kakšen 
kozolec in vedeli, čemu so služili. 
Pot do kruha je bila v še ne tako dav-
ni preteklosti precej daljša in težja 
kot je danes, ko si lahko kadarkoli in 
kjerkoli privoščimo mnogo različnih 
vrst kruha. Včasih je bila peka kruha 
pravi obred, kruh na mizi pa simbol 
blagostanja. 
Na Vazah smo pri mami Minki zame-
sili kruh, ki se je včasih pekel v krušni 
peči. Da je bila nekoč družina sita celo 
leto, je bilo potrebno veliko dela in 
truda, pa še sreča z vremenom, zato 
so v preteklosti kruh mnogo bolj cenili 
in spoštovali, kot ga danes. Če kruhek 
pade ti na tla, poberi in poljubi ga, 
nam je povedala mama Minka reklo, 
ki nam pove, kako dragocen je bil 
včasih kruh. Gospodinja je zamesila 
kruh v mentrgi za celo družino, za cel 
teden. To živilo je spremljalo človeka  
od rojstva do smrti. Ob rojstvu je 
mati dobila hlebec kruha, ob osebnih 
praznikih, ko je nevesta odhajala od 
doma, je bilo zadnje, kar je dobila 
doma, hlebec kruha, in prvo, kar jo 
je čakalo na novem domu. Tudi ob 
zaključku življenjskega kroga je kruh 
spremljal človeka. Ni bilo vseeno, kdo 
ti reže kruh, pomembno pa je bilo tudi 
spraviti otroke do kruha. Kako smo 
Slovenci dobili kruh, smo izvedeli v 
pripovedi o kruhu. In kako je zadišalo 
po sveže pečenem kruhu, ki smo ga 
še vročega odnesli v šolo, saj ga ne 
bi mogli razrezati.  Upam, da so otroci 
malo drugače gledali na kos kruha, ki 
so ga nato dobili v svoje roke.
Izkušnja dediščine je tudi praznova-
nje osebnega imena na god. V starih 
časih rojstni dnevi niso bili tako po-
membni kot danes. Ob vseh dogodkih 
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smo komaj našli čas, da smo poiskali, 
kdo je ravnokar oziroma bo v kratkem 
godoval, ter mu po stari šegi pripravili 
»freh«. Daril včasih ni bilo, bilo pa je 
praznovanje: druženje, petje, kaj bolj-
šega na mizi.
Zaključili smo, kot že skoraj tradici-
onalno, z obiskom Ranča Pr`Osolet, 
kjer nam je prijazni Sandi Močnik ose-
dlal svoje lepotice in spremljal otroke 

na, za marsikoga prvem, jahanju čisto 
pravega konja.

V naše druženje smo vključili tudi 
športne aktivnosti v okviru projekta 
Zdrav življenjski slog, tako smo ce-
lostno poskrbeli za duha in telo. 23 
otrok v družbi petih animatork: Lare, 
Anje, Mance, Nine in Anje, učiteljic 
Ane Kovač in Jane Keržan, je preživelo 

pet zanimivih dni v šoli in njeni bližnji 
okolici.

Kaj vse smo izvedeli, naredili in do-
živeli, si lahko ogledate na pregledni 
razstavi v času od 26. septembra do 
5. oktobra 2015 v avli OŠ Jurija Vege 
Moravče.

Irena Malovrh 

Prvošolci v tem letu

Letošnja generacija prvošolcev na 
matični šoli OŠ Jurija Vege je bila kar 
številčna, obsegala je tri oddelke. V 
septembru 2014 so pet- in šestletniki 
polni pričakovanj, nekateri pa tudi z 
malce negotovimi koraki, vstopili v 
nov svet – svet sistematičnega učenja 
in zanje novih oblik dejavnosti, svet 
šole. V uvajalnem obdobju smo se 
spoznavali, uredili zvezke in osvajali 
osnovne veščine, ki jih otrok pri pouku 
potrebuje: pripravi puščico, škarje, le-
pilo, odpri ta in oni zvezek, ki smo jim 
za lažjo prepoznavnost dali kar imena 
(s Frančkom smo razvijali jezikovne 
spretnosti). Risanje, striženje, leplje-
nje, razvrščanje so bile na splošno 

dejavnosti na programu v prvi polovici 
šolskega leta. V hladnih zimskih me-
secih smo pogosto prebirali zgodbe 
in za otroke se je začela pot, polna 
izzivov. Spoznavati so začeli črke, 
jih pisati in brati. Srečali so se tudi s 
števili in računanjem.
Da pa so poleg intelektualnega duha 
razvijali tudi gibalne, pevske in dru-
ge spretnosti, smo izvedli kar nekaj 
športnih, kulturnih ter tehniških dni in 
dejavnosti.  V zimski idili so preprosto 
uživali v igrah na snegu, v toplejših 
mesecih pa raziskovali travnike, opa-
zovali paglavce v bližnjih ribnikih. Vroč 
junij nas je pognal v senco dreves, ki 
vodijo do Svetega Mohorja. Tam je 

nastala tudi spodnja fotografija. Ko pa 
se je pouk že skoraj prevesil h koncu, 
je vsak oddelek posebej – 1.a, 1.b in 
1.c pripravil zaključno prireditev za 
starše, na kateri so otroci predstavili 
nekaj izbranih prispevkov, ki so se jih 
naučili letos. Kako so v tem letu dozo-
reli, so pokazali tudi s tem, da so se 
namesto s starši eno noč raje družili z 
vrstniki.. imeli smo t.i. ‘’pižama party’’. 
Ko so se zjutraj zbudili v šoli, je nekaj 
otrok vprašalo: ‘’A bomo jutri spet 
prespali tukaj?’’ Neee, dogodivščine 
se nadaljujejo.. drugo leto. 

Daša Vidic
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Poletna dogajanja v juniju

Medvedkom se dogaja. Zajadrali smo 
že v poletno vzdušje in tudi v vrtcu 
smo si ga pričarali. Prvič smo se sami, 
brez pomoči otrok iz starejše skupine, 
odpravili mimo žage do Ribnikov, 
kjer smo se naučili, kako se ustvarijo 
valovi, opazovali smo vodne drsalce 
in zelene rege, ki so ene glasnejših 
žab pri nas. Malo je manjkalo, pa bi 
nam jo uspelo ujeti, da bi si jo pobliže 
pogledali. Pa drugič!
Velikokrat se z nahrbtnikom polnim 
malice na ramah vzgojiteljic odpravi-
mo v naravo, kjer jo opazujemo, razi-
skujemo in v njej preprosto uživamo. 
Najraje smo zunaj, za kar izkoristimo 
vsak dan, kadar gre. 
Včasih se igramo tudi na igrišču, kjer 
na igralih preizkušamo svoje sposob-
nosti in razvijamo gibalne ter druge 
potenciale.
Ob rajalnih igrah, basnih, gibalnem 
ponazarjanju pesmi, prelepih dekla-
macijah, ki včasih govorijo prav o nas 
(Mokre hlače), se učimo novih besedil 

in gibov, ki nas razveselijo in popeljejo 
v otroški svet, poln veselja in pristne 
povezanosti.
Preizkušamo se v predvidevanjih pri 
izvedbi različnih poizkusov, uživamo 
pri sodelovanju pri njih in pri opazo-
vanju, kaj se dejansko potem zgodi. 
Poizkusili smo ustvariti svojo mavrico, 
preverjali, kaj plava in kaj ne, opazovali 

plavanje jajca v sladki in slani vodi …
Ustvarjamo in usvajamo najrazlič-
nejše likovne tehnike in se veselimo 
vsakega dne posebej.
Med seboj se učimo graditi prve prija-
teljske vezi, skrbimo drug za drugega, 
da se vsak od nas počuti del naše 
skupine.

Ana Gerčar

Turnir ob Rači
Prvo soboto v juliju je PGD Krašce 
organiziral že 9. nogometni turnir ob 
Rači. Celoten dogodek se je dogajal v 
športnem parku Cegunca, kjer je bilo 
v lepem in sončnem vremenu skupno 
odigranih deset tekem.
Ekipe, ki so zasedale prva tri mesta so:
1. mesto: ekipa GMS Svetlin
2. mesto: ekipa KŠD Peče

3. mesto: ekipa Rožič team
Za naj fair play ekipo pa je bilo izbrano 
moštvo ŠD Rafolče.
Naj še omenimo, da je bil prvi no-
gometni turnir ob Rači (takrat še na 
Mohorjevem travniku) organiziran 
leta 2007, kjer je zmago slavila ekipa 
Blagovice. Trikratni zmagovalci sta 
bili ekipi California in GMS Svetlin. 

Na lanskem, 8. turnirju pa je zmagala 
ekipa KŠD Peče.
PGD Krašce se zahvaljujemo Društvu 
krajanov Zgornji in Spodnji Tuštanj 
za odlično pripravljeno nogometno 
igrišče in za pomoč pri organizaciji 
turnirja.

Cerar Rok (PGD Krašce) 
Foto: Jukič Boris
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Nogometni turnir med vasmi

5. turnir med vasmi Krajevne sku-
pnosti Vače se je letošnje leto odvijal 
20. in 21.6. Nogometni turnir je bil 
podaljšan še na nedeljski dan, ker so 
bile sobotne tekme prekinjene zaradi 
dežja. Člani ekipe Dešnanski vragi 
so že v lanskem letu sklenili, da se 
turnirja med vasmi ponovno udeležijo, 
saj so vsakoletne izkušnje s športno 
prireditvijo KS Vače izredno pozitivne. 
Postava ekipe se iz leta v leto prilaga-
ja. Vsakokrat pa se z obilico entuziaz-
ma sestavi dovolj številčna ekipa in 
fantje se podajo v borbo za dosego 
čim večjega števila golov. V letošnjem 
letu jim še prav posebej čestitamo za 
najboljšo uvrstitev do sedaj. Na turnir-
ju so dosegli 2. mesto. Prizadevanja 
za ohranjanje športnih aktivnosti tako 
ostajajo na pravi poti, fantje in moški 
pa dajejo zgled najmlajšim. Tudi oni 

so v svoje mini gole veselo brcali 
nogometno žogo na igrišču poleg 

velikega nogometnega.
Eva Babnik 

Tradicionalni nogometni turnir v Češnjicah

Ko pomladno sonce privabi ljudi na 
plano in se vreme ustali, se v Društvu 
krajanov Češnjice začnejo vzdrže-
valna dela na nogometnem igrišču. 
Potrebno je posejati travo, kasneje 
pokositi, urediti okolico in se začeti 
pripravljati na tradicionalni turnir v 
malem nogometu na travi.
Junij je v znamenju nogometa, kajti 
ob nedeljah mladi in starejši trenirajo, 
se pomerijo tudi s člani drugih društev 
in nekje sredi junija izvedejo že kar 
tradicionalni turnir.
V soboto, 14. junija, se je ob češnji-
škem igrišču zbralo kar 13 ekip (tri 
so sodelovanje tik pred zdajci odpo-
vedale), ki so se med seboj pomerile, 
prav tako pa so plakati privabili veliko 
število gledalcev oz. navijačev. Tek-
movanje je trajalo 12 ur, vmes med 
odmori pa so se lahko nogometaši 
in gledalci odžejali ob pestri ponudbi 
krajanov. 
Na koncu so slavili mladi nogometaši 
z imenom Topničarji, drugo mesto 
je osvojila Avtošola Lončar, tretje pa 
mladi nogometaši Laviros. Vse tri 
ekipe so prejele pokale in denarno 
nagrado, podelili pa so jih Ciril Vesel, 

predsednik društva, Miha Groboljšek, 
organizacijski vodja turnirja in blagaj-
nik društva, prvouvrščeni ekipi pa je 
pokal predal župan Martin Rebolj. 
Nehvaležno četrto mesto in tolažilno 
nagrado je osvojila skupina zagnanih 
malo starejših nogometašev, ki so si 
nadeli ime Veseli radiatorji. 
K uspešnemu dnevu so pripomogli 

tudi sponzorji in pa vsi člani društva, 
ki so s svojim prispevkom poskrbeli, 
da je vse teklo, kot je treba. 

Božena Groboljšek 
Foto: Janez Groboljšek

www.moravce. si

Dešnanski vragi

19julij 2015



Šport

www.moravce. si

6. tradicionalni turnir v malem nogometu ob dnevu državnosti

Moravški nogometni klub je letos organiziral 6. tradici-
onalni dvodnevni turnir v malem nogometu ob Dnevu 
državnosti, ki se je tudi tokrat odvijal na igrišču pri OŠ 
Jurija Vege v Moravčah. Kljub hitro spremenljivim vre-
menskim razmeram, nam ga je uspelo uspešno pripeljati 
do konca.
Letos je bila udeležba ekip na turnirju nekoliko manjša, 
pa vendar smo spremljali zelo napeto tekmovanje vse do 
finalnega srečanja najboljših ekip. Na turnir je bilo prijavlje-
nih 14 ekip, ki so se v štirih skupinah pomerile med seboj 
v skupinskem delu tekmovanja, prva in drugo uvrščena 
ekipa pa sta se uvrstili v četrtfinale. Udeležene ekipe so 
prihajale iz okolice Moravč, Lukovice, Domžal, Doba in iz 
Zasavskih krajev, med njimi pa je nastopila tudi ekipa NK 
Termit Moravče, vendar se je slednjim napredovanje v 
četrtfinale za las izmuznilo.
V četrtfinale so se uvrstile ekipe Pizzeria Čebelica, ŠD 
Mlinše, ŠTD Rafolče, Talenti, Garaža Bar, ŠD Lukovica, 
Gostišče Peterka in Cvetličarna Branka. Ekipa z Mlinš je 
Pizzerio Čebelica premagala po penalih in se uvrstila v 
polfinale, Talenti so bili prepričljivo boljši od ekipe z Rafolč, 
lukovški nogometaši so premagali Garaža Bar, Gostišče 
Peterka pa je premagalo ekipo Cvetličarne Branka.
V polfinalu sta se najprej pomerili ekipi ŠD Mlinše in ŠD 
Lukovica, slednji pa so bili uspešnejši po penalih z 4:5. 
Na drugi polfinalni tekmi pa sta moči merili ekipi Gostišče 
Peterka in Talenti, slednji pa so morali priznati premoč 
nasprotnika po končnem rezultatu 5:1.

Poraženca v polfinalu, Talenti in ŠD Mlinše so se pome-
rili za 3.mesto, uspešnejši so bili Mlinšani po kazenskih 
strelih z 8:7. Finalni obračun pa je potekal med ekipama 
Gostišče Peterka in ŠD Lukovica. Tekma je bila do zadnje 
minute napeta. Ekipa Peterke je vodila že z 5:2, vendar so 
se lukovški nogometaši približali le še na en gol. Kot smo 
že omenili, je bila tekma napeta vse do zadnje minute, na 
koncu pa je rezultat 5:4 pripadel ekipi Gostišča Peterka, ki 
je postala zmagovalka 6. turnirja v malem nogometu ob 
Dnevu državnosti v Moravčah. Pokale in denarne nagrade 
najboljšim ekipam sta podelila župan občine Moravče 
g. Rebolj Martin in športni sekretar NK Termit Moravče 
Martin Bizilj.
Končni vrstni red: 1. Gostišče Peterka, 2. ŠD Lukovica, 
3. ŠD Mlinše, 4. Talenti. Pokal za naj vratarja turnirja je 
prejel Tadej Bibič, naj igralec je postal Mitja Klopčič in naj 
strelec pa Burja Aleš.
Zahvaljujemo se OŠ Jurija Vege za uporabo šolskih prosto-
rov in igrišča, občini Moravče za podporo, vsem občanom 
za razumevanje ob izvedbi turnirja in vsem, ki ste kakorkoli 
pripomogli ob sami organizaciji.

B.B.
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Naši nogometaši sezono sklenili v družbi staršev

Nogometna sezona 14/15 je konča-
na. Za zaključek prvenstva  smo po-
skrbeli na moravški zelenici s pomočjo 
staršev z zabavnim in prijetnim dru-
ženjem, kljub temu, da so nam malo 
ponagajale vremenske razmere.
Vse ekipe so sezono končale dobro, z 
lepimi dosežki in rezultati. Najmlajša 
ekipa je bila v jesenskem delu prepri-
čljivo najboljša, v spomladanskem 
delu pa so naleteli na bolj razpoložene 
nasprotnike. Ekipi U11 in U13 sta do-
segli lepe rezultate in se uvrstili nekje 
na sredini lestvice, starejši dečki do 
15 let pa so zasedli končno 4.mesto. 
Prav tako je sredina lestvice v MNZ ligi 

pripadla našim mladincem, dobro igro 
pa so prikazala tudi naša moravška 
dekleta. Veterani so svojili 2.mesto v 
skupini B, članska ekipa pa je z leto-
šnjo igro zasluženo osvojila 1.mesto 
v 5.ligi in napredovala v Regionalno 
ljubljansko ligo.
Sezono pa smo sklenili na nogome-
tnem igrišču v Moravčah, kjer so se 
naši otroci pomerili tudi proti staršem. 
Najprej so se med seboj pomerile vse 
naše selekcije, nato pa so se preizku-
sili tudi proti očetom ter mamicam. 
Da je bila to lahka preizkušnja za 
starše ne moremo reči, saj so imeli 
zelo veliko dela z našimi mladimi no-

gometnimi upi.
Na zaključku so bili nagrajeni tudi naj 
strelci in strelke sezone, naj vratar, naj 
pobiralci žog na članskih tekmah ter 
naj prizadevnejši v posameznih selek-
cijah. Skratka bilo je zabavno, kljub 
temu, da nam je v popoldanskem 
času krepko zagodlo vreme.
Čestitamo vsem selekcijam in trener-
jem za letošnje dosežke, vse, ki pa bi 
se radi pridružili našim vrstam pa va-
bimo, da nas kontaktirate na tel. 070 
559 405 ali na e-mail info@nktermit.
si . Več o vpisu pa si lahko preberete 
na www.nktermit.si .

B.B.

PGM na prazniku češenj
Junij je v Goriških Brdih v znamenju če-
šenj. Letošnjega praznika češenj se je 
udeležila tudi Pihalna godba Moravče, ki 
tu ni nastopila prvič. Godba se je predsta-
vila s polurnim koncertom, ostali čas pa so 
godbeniki izkoristili za ogled stojnic, kjer 
so predstavili domače obrti, pozornost 
pa so vzbujale raznovrstne jedi iz češenj, 
pripravljene na take in drugačne način. 
Zanimiva je bila tudi pita velikanka, razsta-
vljene pa so bile tudi različne vrste češenj, 
ki so letos zelo dobro obrodile.  
Da smo se lahko udeležili praznovanja 
češenj, gre velika zasluga tudi Občini 
Moravče, ki nam je finančno pomagala, 
za kar smo ji zelo hvaležni. 

Božena Groboljšek
FOTO: Tjaša Cigula
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Prvo srečanje partnerjev LAS4EU Evropa 
za državljane na Slovaškem 

Prvo srečanje partnerjev Lokalnih 
akcijskih skupin, Evropa za državlja-
ne, je potekalo od 10. do 12. julija, v 
slovaškem kraju Klížská Nemá, blizu 
Komarna ob reki Donavi. Projekt se 
izvaja v okviru programa Evropa za 
državljane, pri njem pa sodeluje devet 
držav. V LAS Srca Slovenije je vklju-
čena tudi občina Moravče. Vodilni 
partner tokratnega LAS je Srednja 
Istra - Pazin, iz Hrvaške. Partnerske 
države so še Slovenija, Bosna in Her-
cegovina, Italija, Poljska, Slovaška, 
Romunija, Češka in Litva.
 Delovnega srečanja se je udeležilo 
pet predstavnikov LAS Srca Slove-
nije, pod vodstvom Željka Saviča: iz 
Moravč, Kamnika, Šmartna pri Litiji, 
Litije in Dola pri Ljubljani . Udeleženci 
srečanja so se in se bodo na seminar-
jih, interaktivnih delanicah, terenskih 
obiskih, prezentacijah, konferencah 
in preko komunikacijskih orodij spo-
znali z dobrimi praksami, izkušnjami, 
dosežki in izpeljanimi aktivnostmi 
partnerjev. 

Tokrat so se v kraju Klížská Nemá, 
Komarnem in okoliških krajih, ki ležijo 
ob Donavi. seznanili z več že zaključe-
nimi projekti iz pretekle perspektive. 
Gostitelji so poudarili, da se je pri njih 
obnesla izvedba manjših projektov, 
kot so naprimer: izgradnja nogome-
tnih igrišč, telovadnic, manjši dom 
za starejše, manjši zgodovinsko-
etnografski muzej, kulturni dom, 
razgledni stolp, informativne table, 
urejanje javnih površin v vaških 
skupnostih – klopi, smetnjaki, toale-

tni prostori. Eden od projektov je tudi 
obnova podeželske hiše, kjer so nare-
dili tudi nastanitvene kapacitete in jo 
namenili za razvoj turizma. Vse te pro-
jekte so si na terenu v živo pogledali, 
mi je pripovedovala Branka Bizjan iz 
naše občine in prav na vseh so bile 
označbe, da je to nastajalo s projekti 
Evropske Unije, kar dokazuje, da se 
lahko v manjših krajih veliko naredi 
za dobrobit prebivalcev in vsesplošni 
kulturni napredek. 

Eva Babnik, Foto: Jelka Babič

Slovesnost ob dnevu policije
V športnem parku policijske akademi-
je v Tacnu je bila osrednja slovesnost 
ob dnevu državnosti in dnevu sloven-
ske policije.
V uvodnem delu je številne navzoče in 
vabljene goste pozdravil direktor PU 
Ljubljana g. Stane Vrečar. Z minuto 
molka smo se spomnili in počastili 
padle v osamosvojitveni vojni za Slo-
venijo. Sledil je govor generalnega di-
rektorja Slovenske policije g. Marjana 
Banka, ki je med drugim dejal: ‘’smo 
v obdobju velike krizne situacije, ki 
zahteva še večjo prisotnost policije, 
sodelovanja z državljani ter pravično 
delo našega poklica, da skupaj ohra-
nimo samostojnost’’. 
Nagovoril nas je tudi predsednik PVD 
SEVER g. Emerik Peterka. Poudaril 
je nujno ohranjanje spominov ter 
vrednot osamosvojitvene vojne in 
procesov izpred petindvajsetih let. 
Nujno je sodelovati s strukturami 
istega mišljenja in nenazadnje z dana-
šnjo policijo, ker le skupaj smo lahko 
močnejši.
Kulturni del slovesnosti je prispeval or-

kester Slovenske policije ter s svojim 
programom povezoval govornike. Sle-
dila je podelitev priznanj in odlikovanj 
številnim zaslužnim v osamosvojitveni 
vojni ter prizadevnost in dolgoletno 
delo v policiji. Med njimi so bili tudi 
naslednji policisti in policistke PP 
Domžale, katere vodi komandir Me-
tod Vidmar, pomočnik komandirja 
Janez Jecl, policist oglednik Aljoša 

Korošec, policista kriminalista Boris 
Potočnik in Martin Pogačnik, Nataša 
Jančar vodja policijskega okoliša, 
Nataša Novak policistka oglednica, 
dežurna policistka Sanja Grmek ter 
administratorka Natalija Gorišek. Po 
končani slovesnosti smo se prepustili 
prijetnemu druženju. 
Vsem dobitnikom iskrene čestitke!

Tone Habjanič

Policisti in policistke PP Domžale
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Od tu in tam

MOŽNOST IZOBRAŽEVANJA MAŽORET TUDI V NAŠI OBČINI

Barbara Novina iz Stegen, trenerka, sodnica, 
umetnica pa tudi podjetnica

V občini, ki ima toliko dobrih pevcev, instrumentalistov in  
folkloro, to je seveda moravška, najbrž manjka le skupina 
mažoret. Med nami, natančno v Stegnah, živi mlada pod-
jetnica, ki bi naši bogati kulturi to zvrst z veseljem dodala. 
Odločili smo se za pogovor z njo, da izvemo, kako bi se 
to dalo izvesti.

Gospa Barbara Novina, najprej bi nas mogoče seznanili s 
svojimi bogatimi izkušnjami in poznavanjem  smeri.
Prvič me je mama pripeljala na mažoretni trening pri mojih 
dveh letih. Z leti sem spoznala, da v športu ni dovolj, da 
obvladaš samo palico, temveč mora to biti več področij. 
Zato sem začela sodelovati z različnimi športnimi in ple-
snimi trenerji in tako spoznala osnove ritmične ter športne 
gimnastike, baleta, jazza, sodobnega plesa, moderna, ko-
reografije, vsako leto pa se udeležim vsaj enega seminarja 
v tujini. 
Obiskovala sem nekaj daljših izobraževanj za mentorja 
mažoret. Moje ekipe so osvojile že mnoga visoka mesta na 
tekmovanjih.
Pokazali ste nam več  fotografij z skupinami mažoret, s 
priznanimi trenerji in strokovnjaki v športu tudi številnih 
drugih držav pa tudi kot sodnica in predavateljica. Niste 
samo trener?
Pridobila sem si nazive nacionalnega in evropskega so-
dnika za mažorete ter nacionalnega, mednarodnega in 
tudi svetovnega sodnika za twirling baton. Tudi naprej se 
še izobražujem.
To so zelo zveneči nazivi in zelo aktivna udejstvovanje tudi 
po številnih drugih državah. Kako vam to uspeva? 
Saj veste, če nekaj delaš z veseljem, potem problemov ni. 
Pri polletnem sinčku mi pomaga tudi mož. Če bom vodila 
skupino mažoret v Moravčah, bo to blizu. Ko sem se udele-
žila prvomajskega srečanja v Tuštanju, sem bila navdušena 
nad organizacijo, tudi tam bi mažorete vžgale. Berem tudi 
o naši pihalni godbi, kako dobra je. 
Če bi imeli mažorete, bi ljudje uživali v poslušanju in gleda-
nju. Pa še počutje in splošno zdravje je po vajah gimnastike 
dobro. Vsak udeleženec bodoče skupine pa lahko pričakuje 
trening, raznolikost v gimnastiki, ogromno koordinacije, 
ustvarjalnosti in komunikacijo z občinstvom. 
Bi nam razložili, kako do ene ali več skupin mažoret v 
Moravčah?
Slišim, da interes je. Začeli bi že septembra, ali kakor bodo 
prijave. Vaje bi bile enkrat ali dvakrat tedensko v primernih 
prostorih, v telovadnici, mogoče v avli KD. 
Plačilo za ure vaj je odvisno malo tudi od cene naje-
mnine za prostor. Septembra bi lahko v šoli naredili 
kakšno predstavitev, da bi se potem zainteresirani lažje 
odločili.

Koliko časa mora skupina vaditi, da se prvič lahko pojavi 
pred občinstvom?
Mažoreta se lahko hitro pokaže, za prvi nastop pred jav-
nostjo se potrebuje pol do enega leta. Za ekipo pa je dobro 
imeti vsaj trinajst mažoret, lahko pa že od osem naprej 
do kakih sedemnajst. Dobro je začeti čim prej, mogoče bi 
začeli s prvim razredom. Možno je pripraviti skupino  do 
starosti 30 let.
Torej vi ste pripravljeni prevzeti skupine, le prijave potre-
bujete? 
V moravško občino sem se priselila iz Logatca, kjer tre-
niram skupine. Sedaj, ko živim v Stegnah, bom z veseljem 
trenirala skupine tudi v Moravčah. 
Za dodatne informacije sem na voljo na: novina.barbara@
gmail.com in GSM 040/520-590. Upam, da se septembra 
vidimo in začnemo. 

Lepo vabljeni, da skupaj ustanovimo vsaj eno moravško 
skupino mažoret.

VR

www.moravce. si
23julij 2015



Špas na vas - festival harmonike, hamburgerjev in piva
Vikend, 29. in 30. avgust 2015, Javoršica pri Moravčah

Zadnji vikend v avgustu bo na Javoršici pri Moravčah še kako pester. 
Zapolnjeval ga bo namreč festival Špas na vas s 24 narodno-zabavnih ansamblov in sicer ansambla Jureta Zajca 
in Jureta Svetlina pa Mladi upi, Kumske punce, ansambli Ideja, Poet, Vžig, Poljanšek, Azalea, Vera in originali, 
Jodel express, Viža, Veseli muzikanti, Bojsi, Gamsi in Mladi gamsi, ansambli Skrivnost, Namig, Raubarji, Dolinarji 
in Harmonik’n’roll. Vse skupaj bo dva dni povezovala in vodila Natalija Verboten.
Veliko zabave lahko pričakujejo tudi najmlajši udeleženci za katere bodo poskrbela Srečna hiša iz Lukovice. 
Vabimo v svet milnih mehurčkov, kjer bomo skupaj z animatoriji izdelovali nešteto milnih mehurčkov, med njimi 
tudi največje na svetu. V enega od mehurčkov bomo spravili celega odraslega človeka. Z otroki  bomo iskali 
gozdni zaklad, preizkušali bomo svoje spretnosti v poligonu.
V nedeljo ob 13. uri bo župnik gospod Ivan Povšnar iz naše župnije Vrhpolje pri Moravčah blagoslovil glasbila 
in glasbenike. Ob tej priložnosti vabimo vse glasbenike, da se nam skupaj s svojimi glasbili pridružijo pri blago-
slovu.
Hamburgerje bodo za vas pripravljali najboljši profesionalni in amaterski kuharji iz cele Slovenije, sami pa boste 
presodili, kateri hamburger vas je najbolj navdušil.
Festival Špas na vas lahko obiskovalci iz oddaljenih krajev doživijo tudi z avtodomi ali šotori, saj bo tudi za njih 
poskrbljeno. Prostor za kampiranje bo odprt od petka do ponedeljka. Svoj čas si bodo obiskovalci lahko zapolnili 
še s pohodom na katerega od okoliških hribov (Cicelj, Murovica), kolesarsko turo po moravški dolini ali pa le 
uživali v panorami, ki je bodo deležni iz kampa. 
Festival bo prinesel tudi prvo hitrostno pitje in žretje v Sloveniji in zanimive in drzne »topšit« igre, kot so skok v 
blato in ena najbolj avanturističnih TOPŠIT iger extremni spust, kjer deluje le gravitacija. Potekal bo oba dneva 
- v soboto 29. in nedeljo 30. avgusta. Spust se bo izvajal po hribu v Spodnji Javoršici pri Moravčah. Najprej so 
z dirko začeli v Ameriki, nato v Braziliji in Avstraliji, letos pa prvič tudi pri nas v Sloveniji. Extreme barbie jeep 
racing je dirka v spustu z otroškimi vozili, vendar z odraslimi osebami. Spust bo potekal v skupinah od 4 do 6 
vozil, po 100-metrski stezi. Največje število možnih tekmovalcev je 36, najhitrejši pa bo nagrajeni. Prostih je še 
nekaj mest, pohitite s prijavami.
Čisto vsega pa vam le ne bomo izdali, nekaj naj ostane prostora tudi presenečenje.
Organizator festivala je turistično, kulturno, humanitarno in športno društvo Moje pleme. Več informacij lahko 
dobite na internetni strani www.spasnavas.si. 

Vabilo k sodelovanju občanov občine Moravče
Ob tej priložnosti bi radi povabili k sodelovanju vsa društva, skupine ali posameznike v občini Moravče, ki imajo 
željo po promociji ali promociji same občine Moravče, da se nam pridružijo. Postavite svojo promocijsko stojnico, 
ali pa svojo dejavnost obiskovalcem festivala predstavite na drugačen način. Lahko nam pišete na info@spasnavas.
si ali nas pokličete na telefon 041 395 440.

OGLASNO SPOROČILO!

PREVERITE VELJAVNOST OSEBNIH DOKUMENTOV

V prihodnjih mesecih pričakujemo povečano število vlog za izdajo osebnih dokumentov, zato vam v želji, da bi 
se izognili daljšim čakalnim vrstam in nevšečnostim pri prehodu mej predlagamo, da še pred obdobjem letnih 
dopustov in morebitnih potovanj v tujino preverite veljavnost svojih osebnih izkaznic in potnih listin ter vloge 
za izdajo novih dokumentov vložite pravočasno.
Svetujemo vam, da vlogo za izdajo osebne izkaznice ali potne listine vložite vsaj tri tedne pred rokom, ko dokument 
potrebujete in ne čakate do izteka njihove veljavnosti. Vlogo lahko vložite na kateri koli upravni enoti v Republiki 
Sloveniji ali na katerem koli krajevnem uradu drugih upravnih enot. Uradne ure Upravne enote Domžale so ob po-
nedeljkih in torkih od 8. do 15. ure, ob sredah od 8. do 12. in od 13. do 18. ure ter ob petkih od 8. do 13. ure.
Vlogo za osebno izkaznico ali potni list lahko vložite le osebno, za mladoletnega otroka vloži vlogo zakoniti za-
stopnik. Če je otrok starejši od 8 let, mora biti navzoč pri vložitvi vloge, saj mora vlogo podpisati. Vlogi za izdajo 
nove osebne izkaznice ali novega potnega lista mora biti priložena tudi stara osebna izkaznica oz. stari potni list 
(če ste listino imeli) in primerna fotografija ali potrdilo z referenčno številko iz sistema E-fotograf (slika v digitalni 
obliki).

Upravna enota Domžale

Oglasi
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11:00 – 11:45 ANSAMBEL MLADI GAMSI
12:00 – 12:45 ANSAMBEL GAMSI
13:00 – 13:45 ANSAMBEL RAUBARJI
14:00 – 14:45 ANSAMBEL POET
15:00 – 15:45 ANSAMBEL VIŽA
16:00 – 16:45 ANSAMBEL NAMIG
17:00 – 17:45 ANSAMBEL VERA IN ORIGINALI
18:00 – 18:45 ANSAMBEL AZALEA
19:00 – 19:45 ANSAMBEL VŽIG
20:00 – 20:45 ANSAMBEL MLADI UPI
21:00 – 21:45 ANSAMBEL POLJANŠEK
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Glasbeni mojstrovalci
za nabrušene pete in srbeča ušesa

12:00 – 12:45 ANSAMBEL KUMSKE PUNCE 
13:00 – 13:45 ANSAMBEL IDEJA
14:00 – 14:45 ANSAMBEL SKRIVNOST
15:00 – 15:45 ANSAMBEL BOJSI
17:00 – 17:45 ANSAMBEL JURETA SVETLINA
18:00 – 18:45 ANSAMBEL SICER
19:00 – 19:45 ANSAMBEL DOLINARJI
20:00 – 20:45 ANSAMBEL VESELI MUZIKANTI
21:00 – 21:45 ANSAMBEL JODEL EXPRESs 
22:00 – 22:45 ANSAMBEL HARMONKNROLl 
23:00 – 00:30 ANSAMBEL JURETA ZAJCA

SVET MILNIH MEHURČKOV
za otroški nasmeh - ANIMACIJA IN POLIGON 

sobota in nedelja od 12:00 do 18:00
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Top šit igre
za ljubitelje extremnih iger

14:45 – 15:00 EXTREME SPUST
15:45 – 16:00 EXTREME SPUST
15:45 – 16:00 SKOK V BLATO
16:45 – 17:00 EXTREME SPUST
16:45 – 17:00 SKOK V BLATO
17:45 – 18:00 SKOK V BLATO
18:45 – 19:00 HITROSTNO ŽRETJE
   HITROSTNO PITJE
19:45 – 20:00 HITROSTNO ŽRETJE
   HITROSTNO PITJE
20:45 – 21:00 HITROSTNO PITJE
   HITROSTNO ŽRETJE

BLAGOSLOV GLASBIL in glasbenikov
župnik g. ivan povšnar v nedeljo ob 13. uri

Camping z razgledom
Petek, 28. 8. od 12:00 do ponedeljka, 31. 8. do 12:00

Medijska sponzorja organizator 
društvo moje pleme

FESTIVAL 
HARMONIKE, HAMBURGERJEV IN PIVA  

JAVORŠICA pri MORAVČAH 

Oglasi
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V spomin

ZAHVALA
Mnogo prezgodaj nas je v 39. letu starosti 

zapustil naš dragi sin, brat, mož in oče 

JANEZ URBANIJA
iz Gorice

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sodelavcem, 
sosedom ter znancem za vso podporo in pomoč, izrečeno sožalje, 

podarjeno cvetje, sveče in svete maše.

Hvala vsem, ki ste mu stali ob strani in ste ga pospremili na njegovi 
zadnji poti do večnega počivališča.

Njegovi domači.

Solza, žalost, bolečina
te zbudila ni,
a ostala je tišina, ki močno boli.

www.moravce. si

ZAHVALA
ob izgubi očeta, tasta, starega ata in pradedka 

JANEZA PETERKE
po domače Kajžnovega Janeza

iz Prikrnice pri Moravčah.

Iskrena zahvala vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem in znan-
cem za izrečena sožalja, cvetje, sveče in mašne namene. Zahvala 
medicinskemu osebju, še posebej ga. Martini za vso pomoč. Posebna 
zahvala župniku Kancijanu Čižmanu, pevcem in pogrebni službi za 

lepo opravljeno pogrebno slovesnost. 

Vsi njegovi

Ni te več ne v vrtu, ne v hiši, 
nič  več glas se tvoj ne sliši, 
če lučko na grobu upihnil bo vihar, 
v naših srcih je ne bo nikdar.

V SPOMIN
13. julija 2015, mineva žalostno leto, odkar nas 

je zapustila naša draga 

METKA LAVRINC
Križate

Čeprav te ni več med nami, so spomini tisti, ki te vedno znova vračajo 
v naša srca. Zelo te pogrešamo!

Hvala vsem, ki ji prižigate sveče in se z lepo mislijo 
spomnite na njo.

Mož Justin, otroci Karmen, Nejc, Katja

Težko je pozabiti človeka, 
ki ti je bil drag, 
še težje je izgubiti ga za vedno, 
a najtežje je, naučiti se živeti brez njega.

ZAHVALA
Mnogo prezgodaj se je v 74. letu od nas 

poslovil naš dragi 

JANEZ KoVIč
iz Moravč

Zahvaljujemo se vsem, ki ste ga imeli radi, nam stali ob strani v 
težkih trenutkih žalosti, izrekli sožalje in darovali za sveče, cerkev, 
sv. Maše in v dobrodelne namene. Hvala dr. Mušiču iz ZD Domžale 

ter patronažni sestri Martini za zavzeto in skrbno zdravljenje. 
Hvala vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na njegovi 
zadnji poti. Posebna zahvala praporščakom, gasilcem iz Moravč in 
vseh okoliških društev in sodelavcem podjetja Termit za sodelo-
vanje pri pogrebni slovesnosti. Zahvaljujemo se govornikoma Ivu 
Peterki in  Borisu Hubertu za sklepne besede slovesa ter g. župniku 
Kancijanu Čižmanu za lepo opravljeno sveto mašo. Posebna za-
hvala pevcem Limbarja za čudovito petje in prof. Francu Žuglju za 

zaigrano tišino.

Hvala vsem, ki se ga radi spominjate.

Njegovi domači

Tu ljubljen bil si iz vsega srca,
bodi ljubljen še tam,
kjer sedaj si doma.

V SPOMIN
Prvega avgusta bo minilo deset let, odkar nas 

je nepričakovano zapustila naša draga 

MARJANA ZABURNIč
iz Moravč, Cesta na Grmače 8

Hvala ti za tvojo čudovito osebnost in nasmeh, 
ki še vedno živita z nami. 

Zelo te pogrešamo.

Vsi njeni

Leta že v grobu spiš,
v naših srcih še živiš,
ni ure, dneva in noči,
povsod si z nami ti.
Solza, žalost, bolečina
te zbudila ni,
ostala je praznina,
ki hudo boli.

Prodajam stanovanjsko hišo, na Gorici, 8 x 10m, solarni 
sistem, internet, zraven prostor primeren za majhno obrtno 
dejavnost. Leto izdelave 88-90.  Cena pribl. 120.099 EUR. 
GSM 031/567571

Na prvi petek, 5. junija 2015,
se je od nas poslovila

naša draga mama

FRANčIŠKA NoVAK
Udamčeva mama

Hvaležni za njeno življenje,
naj naše misli dosežejo prav vse,

ki ste v njenem življenju
zanjo storili kaj dobrega

in vse, ki ste z nami delili čas slovesa.

Spomin naj ostane v naših srcih.

Vsi domači

Prikrnica, 7. junij 2015
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cenitve in popravila avtomobilskih škod 
vseh blagovnih znamk (kasko zavarovanje).

Zavarovalnica Triglav• 
Zavarovalnica Maribor• 
Zavarovalnica Generali • 
Zavarovalnica Adriatic Slovenica• 
Zavarovalnica Tilia• 
Zavarovalnica ERGO• 

KRULc d.o.o.
Cesta heroja Vasje 8
1251 Moravče
Tel.: 01/7231/200 
www.nissan-krulc.si
servis@nissan-krulc.si
zdravko@nissan-krulc.si

NOVO
popravila vseh znamk vozil • (servisiranje, 

popravila zavor, menjava olja, filtrov, akumulatorjev...)

priprava vozila za tehnični pregled• 
polnenje in vzdrževanje klimatskih naprav• 
premontaža gum• 
optične nastavitve podvozij• 
ročno pranje in notranje čiščenje vozil• 
poliranje vozil• 

NUdIMO VAM

TIRALMONT d.o.o. 
Dole pri Krašcah 10/B, 1251 Moravče
PE Ljubljanska cesta 45d, 1241 Kamnik
tel.: 01/722 88 71, 041/60 28 60
info@tiralmont.si
www.tiralmont.si

IZDELAVA IN MONTAŽA
ALU in PVC okna * vrata * zasteklitve 

* dvižna garažna vrata * senčila * 
police * požarna in kovinska vrata * 

*Izračun je narejen na dan 1.7.2015 za Nissan Qashqai 1.2 360°. Maloprodajna cena, ki že vključuje popust in DDV, znaša 21.320,00 €.  Informativni izračun za skupni znesek kredita v višini 10.825,00 € je narejen za dobo odplačila 96 mesecev 
in upošteva spremenljivo obrestno mero 6-mesečni euribor (0,050 %) + 5,45 %. EOM = 8,51% in se lahko spremeni, če se spremeni katerikoli element v izračunu. Skupni znesek, ki ga mora odplačati kreditojemalec, znaša 14.415,33 €, od 
tega znašata zavarovalna premija 656,93 € in strošek odobritve 378,88 €. Kreditojemalec vrne znesek kredita v 96 mesečnih obrokih v višini 139,37 €. V mesečni obrok je vključeno zavarovanje za brezposelnost, nezgodno smrt in nezgodno 
invalidnost. V primeru, da znesek financiranja presega 3.900 €  in  je obdobje daljše od 12 mesecev je v financiranje vključeno tudi subvencionirano obvezno in kasko zavarovanje za prvo leto ter brezplačno podaljšano jamstvo. **Brezplačno 
5-letno jamstvo velja ob nakupu novega osebnega vozila z Nissan Financiranjem. 5 let jamstva obsega 3 leta tovarniške garancije ter podaljšano jamstvo za 4. in 5. leto oz. za 100.000 km, karkoli se zgodi prej. Slika je simbolna. Innovation 
that excites - Inovacija, ki vznemirja.

Kombinirana poraba goriva: 3,8�5,8 l/100 km. Emisije CO2: 99�138 g/km. Emisijska stopnja: Euro5, Euro6b. Emisije NOx: 0,0093�0,1693 g/km. 
Emisije trdnih delcev pri dizelskih motorjih: 0,0001-0,00053 g/km. Št. delcev pri dizelskih motorjih: 0,09-2,69x10^11. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši 
toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega 
zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.
*Izračun je narejen 23. 4. 2015 za Qashqai 1.2 360°. Maloprodajna cena, ki že vključuje popust in DDV, znaša 20.820,00 €. Informativni izračun za skupen znesek kredita v višini 10.790,00 € je narejen za dobo odplačila 96 mesecev in upošteva spremenljivo 
obrestno mero 6-mesečni euribor (0,088 %) + 5,40 %. EOM = 8,56 % in se lahko spremeni, če se spremeni katerikoli element v izračunu. Skupni znesek, ki ga mora odplačati kreditojemalec, znaša 14.389,94 €, od tega znašata zavarovalna premija 655,81 
€ in strošek odobritve 377,65 €. Kreditojemalec vrne znesek kredita v 96 mesečnih obrokih v višini139,13 €. V mesečni obrok je vključeno zavarovanje za brezposelnost, nezgodno smrt in nezgodno invalidnost. Če znesek financiranja presega 3.900 € in je 
obdobje daljše od 12 mesecev, je v financiranje vključeno tudi subvencionirano obvezno in kasko zavarovanje za prvo leto ter brezplačno podaljšano jamstvo. **Brezplačno 5-letno jamstvo velja ob nakupu novega osebnega vozila z Nissan Financiranjem. 5 let 
jamstva obsega 3 leta tovarniške garancije ter podaljšano jamstvo za 4. in 5. leto oz. za 150.000 km, karkoli se zgodi prej. Slika je simbolna. Innovation that excites - Inovacija, ki vznemirja.

OMEJENA SERIJA

NISSAN QASHQAI 360°

Podajte se na ulice z edinstveno obliko in intuitivno tehnologijo omejene serije Nissan Qashqai 360°. Vozite samozavestno z varnostnim ščitom 
Safety Shield in parkirnim asistentom Around View Monitor s 4 kamerami za popoln pregled okoli vozila ter obračajte glave z 18-palčnimi alupla-
tišči. Doživite mesto, kot še nikoli prej.

VEČ TEHNOLOGIJE ZA ŠE BOLJŠO CENO.

ŽE ZA 139 €/MESEC*

S 5�LETNIM JAMSTVOM**

REZERVIRAJTE TESTNO VOŽNJO ŠE DANES
Avtohiša Koncesionar - Vzorčna ulica xx - 1234 Vzorčnigrad - Tel: 01 345 67 89
www.nissan-koncesionar.com 
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KRULc d.o.o., Cesta heroja Vasje 8, 1251 Moravče, tel: 01 7231 200 ali 01 7231 143
www.nissan-krulc.si, e-mail: nissan@nissan-krulc.si
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Oglasi

Oprijem z obèutkom.

R

Oprijem z obèutkom.

R

PVc okna, 
vrata,senčila,
police
Edvard Jerina
Ribče 10
1281 Kresnice
GSM 041/696-433
jerina.edvard.sp@siol.net

TEČAJI CPP:  27.07.2015 ob 18ih 

TER MED POČITNICAMI še

10.08.2015 ob 18ih  in 24.08.2015 ob 18ih
Tečaji potekajo v sodobno opremljeni klimatizirani učilnici 

na sedežu avtošole Lončar

 Prijave: 031/209–501 
ali avtosola.loncar@siol.net

Ulica Mire Pregelj 4, Litija, tel. 01 8995 393
Cesta na Grmače 16, Moravče, tel. 01 7231 868

Odprto: vsak dan od 14.00 do 18.00, sobota od 8.00 do 12.00
Velika izbira zlatega in srebrnega nakita• 
Popravilo rabljenega nakita• 
Odkup in predelava zlatega in srebrnega nakita• 
Izdelava poročnih prstanov• 
Izdelava nakita po vaših željah• 
Prodaja naložbenega zlata• 
Nizanje ogrlic• 

ALU in PVC VRATA IN OKNA

Branko Peterka s.p.
Šlandrova 9a, 
1251, Moravče, Slovenija
Tel:   01/ 7232 - 868
Gsm: 041/ 753 - 617
peplast@siol.net

Brizganje plastičnih mas - PVC ograje - Rolete - Žaluzije - Tende - Komarniki - Garažna vrata

Bogat izbor 

vhodnih vrat!

www.peplast.si

28 Novice iz Moravške doline


